
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE EXTRAORDINARI DEL DIA 23 DE DESEMBRE DE 2021
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
ExtraordinàriaCaràcter: 

Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 
Alexandra Rodríguez JiménezSecretari/ària: 

23 de desembre de 2021Dia: 
19:09Hora d'inici: 

20:43Hora de finalització: 
Sessió telemàticaLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

El Sr. Alcalde inicia la sessió dient: “Molt bon vespre a tothom i comencem aquesta sessió
extraordinària del Ple de l'Ajuntament de Riudoms d'avui 23 de desembre de 2021, amb quatre
punts a l'ordre del dia”.
 
Es fa constar que la Sra. Maria Teresa Basora, del grup municipal d'ERC-AM, s'incorpora a la
sessió a les 19.26h, en el debat del punt núm. 4 de l'ordre del dia.

ACORDS

DONAR COMPTE DEL DECRET DE L'ALCALDIA NÚM. 976-2021 D'APROVACIÓ DELS
 COMPTES JUSTIFICATIUS PRESENTATS PELS GRUPS MUNICIPALS EXERCICI 2020

DONAR COMPTE DEL DECRET DE L'ALCALDIA NÚM. 976-2021 D'APROVACIÓ DELS1. 
COMPTES JUSTIFICATIUS PRESENTATS PELS GRUPS MUNICIPALS EXERCICI 2020
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Es dóna compte al Ple de l'Ajuntament del Decret de l'Alcaldia núm. 2021-00976, de 14 de
desembre de 2021, pel qual s'aproven els comptes justificatius presentats pels grups polítics
municipals en relació a les despeses de funcionament realitzades durant l'exercici 2020, el text
literal del qual és el següent:

"DECRET
 
Aprovació dels comptes justificatius presentats pels grups polítics municipals en relació a les
despeses de funcionament realitzades durant l'exercici 2020

Fets

Atesos els comptes justificatius presentats pels grups polítics municipals en relació a les
despeses de funcionament realitzades durant l’exercici 2020, amb càrrec a les dotacions
econòmiques assignades per l’Ajuntament.

Atès l’informe de fiscalització núm. 403/2021, emès per la Intervenció Municipal i que consta a l’
expedient.
 
Atès que l’article 68 de les Bases d’execució del pressupost, estableix:

4. La justificació la realitzarà el portaveu del grup mitjançant compte justificatiu, acompanyat de
les factures o documents equivalent i justificants de pagament. La documentació justificativa,
fiscalitzada per la Intervenció, serà presentada a l’Alcaldia de l’Ajuntament, que en donarà
compte de les justificacions presentades per tots els grups polítics, al Ple de la corporació.
 
Fonaments de dret

1.- L'assignació de dotacions econòmiques als grups polítics municipals està regulada en
l'article 73.3 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Bases del Règim Local (LRBRL), a tenor del qual:

“El Pleno de la corporación, con cargo a los Presupuestos anuales de la misma, podrá asignar
a los grupos políticos una dotación económica que deberá contar con un componente fijo,
idéntico para todos los grupos y otro variable, en función del número de miembros de cada uno
de ellos, dentro de los límites que, en su caso, se establezcan con carácter general en las
Leyes  de Presupuestos Generales del Estado y sin que puedan destinarse al pago de
remuneraciones de personal de cualquier tipo al servicio de la corporación o a la adquisición de
bienes que puedan constituir activos fijos de carácter patrimonial.

Los derechos económicos y políticos de los miembros no adscritos no podrán ser superiores a
los que les hubiesen correspondido de permanecer en el grupo de procedencia, y se ejercerán
en la forma que determine el reglamento orgánico de cada corporación.

Esta previsión no será de aplicación en el caso de candidaturas presentadas como coalición
electoral, cuando alguno de los partidos políticos que la integren decida abandonarla.
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Los grupos políticos deberán llevar con una contabilidad específica de la dotación a que se
refiere el párrafo segundo de este apartado 3, que pondrán a disposición del Pleno de la
Corporación, siempre que éste lo pida.”

2.- Bases d’execució del pressupost de l’Ajuntament de Riudoms.

En conseqüència, :RESOLC

Primer.- Aprovar els comptes justificatius presentats pels grups polítics municipals en relació a
les despeses de funcionament realitzades durant l’exercici 2020, amb càrrec a les dotacions
econòmiques assignades per l’Ajuntament.

Segon.- Disposar el reintegrament dels imports no justificats durant l’esmentat període, en els
següents termes:
 

 
Tercer.- Donar compte al Ple en compliment de la base 68 de les bases d’execució del
pressupost de l’Ajuntament de Riudoms.
 
Règim de recursos:
Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.
Sergi Pedret Llauradó, Alcalde

Transcripció del decret número 2021-0000976 de l'ens Ajuntament de Riudoms signat per:
Sergi Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 14/12/2021".
 
Vist tot això, el Ple en queda assabentat.

APROVACIÓ DEL CONVENI AMB EL CONSELL COMARCAL DEL BAIX CAMP PER
REGULAR LA CESSIÓ D'ÚS D'ESPAIS MUNICIPALS AULA DEL PROJECTE COMARCAL

 ÒMNIA, PERÍODE 2020-2023

APROVAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ DEL CONSELL COMARCAL AMB2. 
L'AJUNTAMENT DE RIUDOMS PER REGULAR LA CESSIÓ D’ÚS DELS ESPAIS
MUNICIPALS PER L’AULA DEL PROJECTE COMARCAL ÒMNIA, PERÍODE 2020-2023
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El Sr. Alcalde explica aquest punt dient: “Aquest és un conveni que es redacta i se signa amb el
Consell Comarcal per tal d’escriure i deixar constància de la relació de l'Ajuntament de
Riudoms amb el Consell Comarcal per tal d'executar el punt Òmnia al nostre al nostre municipi.
Tenir el punt Òmnia en el nostre municipi ens dona l'avantatge que tots els riudomencs o
riudomenques que hi vulguin participar en tenen molta més proximitat i per tant, en poden fer
un ús millor sense utilitzar cap tipus de transport. Aquest conveni haureu vist també que es
redacta en un dels seus punts una partida pressupostària, perquè aquesta relació amb el
Consell Comarcal pugui dur-se a terme, el que es proposa és que com Ajuntament de Riudoms
ens fem càrrec de part del cost d'aquest servei”.
 
A continuació, el Sr. Alcalde dona la paraula als portaveus dels diferents grups municipals.
 
I no havent-hi cap intervenció per part dels regidors, se sotmet el dictamen a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el següent acord:

Fets

Consta a l’expedient en data 15/02/2021 un certificat del Consell Comarcal del Baix Camp del
que se’n desprèn “Que el Ple del Consell Comarcal del Baix Camp, degudament reunit en la
sessió ordinària de 18 de febrer de 2020, amb l’assistència de totes les persones que l’
integren, va aprovar, per unanimitat de vots de les persones assistents, l’acord següent: "12.
Aprovació del conveni de col·laboració amb l'Ajuntament de Riudoms per regular la cessió d'ús
d'espais municipals per a l'aula del projecte comarcal Òmnia.
 
Consta en data 29/09/21 l’informe de necessitats del regidor d’Hisenda pel qual es promou la
subscripció del referit conveni i s’indica que es considera suficientment justificada la
conveniència de formalitzar el mateix amb l’objecte de regular la cessió d’ús d’espais
municipals per a l’aula del projecte Comarcal Òmnia.
 
Consta en data 4/10/2021 l’esborrany del Conveni de col·laboració del Consell Comarcal amb l’
Ajuntament de Riudoms per regular la cessió d’ús dels espais municipals per l’aula del projecte
comarcal Omnia, període 2020-2023.
 
Consta en data 06/10/21 la memòria-informe de Secretaria. Així mateix, consta advertència al
respecte de la vigència retroactiva del conveni i de les seves conseqüències sotmès a
consideració d’Intervenció.
 
Consta en data 11/11/21 l’informe d’Intervenció pel qual: 1) Es fiscalitza desfavorablement el
present conveni en el relatiu a l’exercici 2020, considerant aquesta despesa, com un
reconeixement extrajudicial de crèdit. 2) Es fiscalitza com a omissió de fiscalització favorable l’
expedient de referència en els exercicis 2021-2023, en els termes i les condicions descrits
anteriorment.

Fonaments de dret
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PRIMER. La legislació i normativa aplicable és la següent:
 

Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (art. 57).
Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic (arts. 47-53).
Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions
públiques de Catalunya (arts. 108 a 112 i Disposició addicional cinquena).
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'Obres, Activitats i
Serveis de les Entitats Locals de Catalunya (arts. 303 a 311).
Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon
govern (art. 14).
Decret 8/2021, de 9 de febrer, sobre la transparència i el dret d'accés a la informació
pública (art 44)
Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera
(LOEPSF)
Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el reglament de la Llei 18
/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat pressupostària (Reglament d'estabilitat
pressupostària)
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Decret Legislatiu 2
/2004, de 5 de març (TRLRHL) així com, els preceptes que corresponguin del Reial
Decret 500/1990, de 20 d’abril pel qual es desenvolupa el capítol primer del títol sisè de
la Llei reguladora de les hisendes locals en matèria de pressupostos (RD 500/1990).
Reial Decret 424/2017, pel que es regula el règim jurídic del control intern a les entitats
del sector públic local (RD424/2017)

 
SEGON. El títol preliminar de la LRJSP (articles 47 a 53, ambdós inclosos) regula els
convenis administratius, desenvolupant-se un règim complet dels convenis on es determina el
seu contingut mínim, classes, durada, extinció i mecanismes de control.
 
D’acord amb el que disposa l’article 47.1 de la LRJSP, els convenis són acords amb efectes
jurídics adoptats per les administracions públiques, els organismes públics i entitats de dret
públic vinculats o dependents o les universitats públiques entre si o amb subjectes de dret
privat per a una finalitat comuna, així mateix, els convenis no poden tenir per objecte
prestacions pròpies dels contractes doncs, de ser així, la seva naturalesa i règim jurídic s’
hauria d’ajustar al que preveu la legislació de contractes del sector públic.
 
Els convenis interadministratius corresponen als signats entre dues o més administracions
públiques, o bé entre dos o més organismes públics o entitats de dret públic vinculats o
dependents de diferents administracions públiques, i que poden incloure la utilització de
mitjans, serveis i recursos d’una altra Administració Pública, organisme públic o entitat de dret
públic vinculat o dependent, per a l’exercici de competències pròpies o delegades (art. 47.2 a)
LRJSP).
 
TERCER. L’ens local, en l’àmbit de les seves competències, pot subscriure convenis amb
subjectes de dret públic i privat, sense que això pugui suposar cessió de la titularitat de la
competència; no obstant, quan el conveni tingui per objecte la delegació de competències en
una entitat local, s’ha de complir el que disposa la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les
bases del règim local.
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L’article 57 de la LBRL en matèria de relacions interadministratives disposa en el seu apartat
primer: “1. La cooperació econòmica, tècnica i administrativa entre l’Administració local i les
administracions de l’Estat i de les comunitats autònomes, tant en serveis locals com en
assumptes d’interès comú, es desenvolupa amb caràcter voluntari, sota les formes i en els
termes previstos en les lleis, i poden tenir lloc, en tot cas, mitjançant els consorcis o els
convenis administratius que subscriguin. Cada acord de cooperació formalitzat per alguna d’
aquestes administracions s’ha de comunicar a les altres que, tot i estar-hi interessades, no hi
hagin intervingut, als efectes de mantenir una informació recíproca i constant”.
 
L’apartat segon d’aquest mateix article 57 estableix: “2. La subscripció de convenis i constitució
de consorcis ha de millorar l’eficiència de la gestió pública, eliminar duplicitats administratives i
complir la legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.”
 
En similars termes, l’article 48.3 LRJSP exigeix que la subscripció de convenis ha de millorar l’
eficiència de la gestió pública, facilitar la utilització conjunta de mitjans i serveis públics,
contribuir a l’exercici d’activitats d’utilitat pública i complir la legislació d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera. Els apartats 4-6 d’aquest mateix article afegeixen:
 
“4. La gestión, justificación y resto de actuaciones relacionadas con los gastos derivados de los
convenios que incluyan compromisos financieros para la Administración Pública o cualquiera
de sus organismos públicos o entidades de derecho público vinculados o dependientes que lo
suscriban, así como con los fondos comprometidos en virtud de dichos convenios, se ajustarán
a lo dispuesto en la legislación presupuestaria. 
 
5. Los convenios que incluyan compromisos financieros deberán ser financieramente
sostenibles, debiendo quienes los suscriban tener capacidad para financiar los asumidos
durante la vigencia del convenio.
 
6. Las aportaciones financieras que se comprometan a realizar los firmantes no podrán ser
superiores a los gastos derivados de la ejecución del convenio.”
 
Tal i com s’ha exposat als antecedents, consta a l’expedient informe d’Intervenció municipal
relatiu a l’impacte econòmic del conveni que es proposa subscriure i del resultat de la
fiscalització
 
QUART. Els convenis que subscrigui l’ens local han de comprendre el següent contingut
mínim (art. 49 de la LRJSP):
 

Subjectes signataris i la seva capacitat jurídica, representació i competència,
Competència en la que es fonamenta l’actuació de les administracions signatàries,
Objecte i actuacions a realitzar per cada part, indicant la titularitat dels resultats obtinguts,
Obligacions econòmiques assumides per cadascuna de les parts, amb referència a la
seva distribució temporal i imputació concreta al pressupost corresponent i
conseqüències en cas d’incompliment.
Termini de vigència i règim de modificació del conveni.
Mecanismes de seguiment, vigilància i control de l’execució del conveni.
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A més, tal com disposa l’article 50.1 LRJSP, és un tràmit preceptiu per a la subscripció d’un
conveni l’elaboració d’una memòria, que s’acompanyarà al conveni, on s’analitzi la necessitat
i oportunitat, el seu impacte econòmic i el caràcter no contractual de l’activitat objecte del
conveni, així com el compliment de l’establert a la LRJSP.
 
Tal i com s’indica als antecedents, consta a l’expedient memòria justificativa per la subscripció
del conveni que es proposa, amb el redactat com a esborrany de conveni.
 
CINQUÈ. L’òrgan competent per aprovar el conveni que es proposa és el Ple per majoria
simple de conformitat amb l’article 88 del Reial Decret 500/1990.
 
SISÈ. En matèria de transparència l’article 14 de LTAIBGCat, estableix que la transparència en
l’àmbit dels convenis de cooperació és aplicable a tots els convenis i encàrrecs de gestió
subscrits entre els subjectes obligats i les persones privades i públiques, i en el seu apartat
segon assenyala que la informació pública relativa als convenis de cooperació ha d’incloure,
com a mínim: “a) La relació dels convenis vigents, amb la indicació de la data, les parts que els
signen, l’objecte, els drets i les obligacions de qualsevol mena que generin i el període de
vigència. b) Les eventuals modificacions de qualsevol dels paràmetres a què fa referència la
lletra a, i la data i la forma en què s’hagin produït. c) La informació relativa al compliment i l’
execució dels convenis.”
 
Les obligacions de publicitat establertes en el referit article s’han de fer efectives per mitjà del
Registre de convenis de cooperació i cooperació de la Generalitat, que s’ha d’integrar en el
Portal de la Transparència (art. 14.3 i DA 9 LTAIBGCat), en els termes que preveu l’article 44
del Decret 8/2021, de 9 de febrer, sobre la transparència i el dret d'accés a la informació
pública.

En conseqüència, :S'ACORDA

Primer: Aprovar el Conveni de col·laboració del Consell Comarcal del Baix Camp amb l’
Ajuntament de Riudoms per regular la cessió d’ús dels espais municipals per l’aula del projecte
comarcal Òmnia, període 2020-2023, en els termes que recull l’esborrany que consta a l’
expedient.
 
Segon.- Notificar-ho, acompanyat de l’esborrany del conveni aprovat, al Consell Comarcal del
Baix Camp.
 
Tercer.- Facultar l’Alcaldia-Presidència per la signatura del conveni i per dur a terme les
actuacions que calguin per donar compliment als presents acords.
 
Quart.- Actualitzar, un cop es formalitzi el conveni, la relació de convenis vigents publicats al
portal de transparència, amb el detall assenyalat al fonament jurídic sisè.

Règim de recursos:
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Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL CONSELL COMARCAL DEL
 BAIX CAMP PER REGULAR LA GESTIÓ DE RESIDUS MUNICIPALS

APROVAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSELL COMARCAL DEL3. 
BAIX CAMP I L’AJUNTAMENT DE RIUDOMS PER REGULAR LA DELEGACIÓ A FAVOR DE
LA COMARCA DELS SERVEIS DE GESTIÓ DE RESIDUS MUNICIPALS I SERVEIS
ADDICIONALS I COMPLEMENTARIS AL MUNICIPI DE RIUDOMS I LES TARIFES DE
GESTIÓ DE RESIDUS PER L’ANY 2021

El Sr. Alcalde explica el punt dient: “Aquest també és un conveni que va ser aprovat també pel
Consell Comarcal i per un Consell d'Alcaldes, per tal de regular la relació de tots els
ajuntaments de la comarca que són usuaris, pel que fa a la gestió de residus municipals del
Consell Comarcal. En aquest conveni marca totes les accions o totes les relacions que té
l'Ajuntament de Riudoms amb el Consell Comarcal i també de les parts econòmiques que
representen també aquest conveni”.
 
A continuació, el Sr. Alcalde dona la paraula als portaveus dels diferents grups municipals.
 
Tot seguit, el Sr. Enric Jódar, portaveu de la CUP, intervé i manifesta: “El conveni té una
durada de quatre anys. Nosaltres vam preguntar a l'equip de govern quina afectació tenia això
sobre el fet que més endavant es pogués a implantar o dur a terme el porta a porta al municipi.
Se’ns va explicar que en principi es podia fer una addenda d'aquest mateix conveni, en cas que
vulguem fer el porta a porta en algun moment, tenint en compte també el debat que vam tenir
en la moció sobre el porta a porta, tan d'esquerra com de la CUP, ens agradaria saber en quin
estat es troba una mica les converses amb Secomsa respecte al porta a porta, perquè en
aquell moment l'equip de govern va al·legar que s'estava treballant o que es volia treballar amb
Secomsa en aquest sentit, doncs aprofitant l’aprovació d’aquest conveni i que un dels serveis
que ofereix Secomsa és el porta a porta ens agradaria saber una mica més sobre aquesta
qüestió. Gràcies”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i dona la paraula al portaveu d’ERC-AM, que
no en fa ús.
 
Seguidament el Sr. Alcalde respon a les preguntes de la CUP dient: “Com bé vam contestar a
la Comissió Informativa d'Hisenda, en el moment en què s'hagi d'introduir el porta a porta a
Riudoms es podrà fer una ampliació del conveni. I pel que fa a la pregunta de com estan a dia d’
avui les gestions o les converses amb Secomsa, explico que Secomsa ha marcat un calendari
o una programació de com s'anirà implementant el porta a porta a la nostra comarca del Baix
Camp. En principi hi ha prioritat per a municipis petits, això és evident i és senzill d'entendre
que es comenci pels municipis petits per tal de dur a terme aquest servei, que també servirà
per adquirir experiència dels següents municipis que entraran en el porta a porta, i potser no en
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la totalitat dels municipis però sí en alguna part seran municipis de costa. I en la tercera fase,
que serà a finals del 2022 o a principis del 2023, el nostre municipi Riudoms es podrà sumar ja
al que és la recollida porta a porta. En aquest sentit, hi ha diferents propostes que s'han de
treballar amb Secomsa, i que jo crec que tots els aquí presents compartirem, que és estudiar el
porta a porta de Riudoms perquè si anem a fer un porta a porta que comenci ja al cent per cent
de la població segurament encara retardarà més en el temps, i que per tant, la proposta que hi
ha sobre la taula per debatre amb Secomsa és com es podrà iniciar l'abans possible el porta a
porta de Riudoms, tenint en compte que entenem tots que haurà de ser per fases, i que
segurament hi haurà d'haver una prova pilot inicial en el barri o en algun indret del municipi,
que sigui més senzill d’iniciar el porta a porta, i que per tant, puguem començar per aquí. I
aquestes són les converses a dia d'avui, no hi ha cap document que estigui regulant això
encara fins que les converses no hagin avançat més. Enric, no sé si donem per contestar a la
pregunta?”.
 
El Sr. Enric Jódar respon dient: “Sí gràcies. Només remarcar que el nostre grup s'abstindrà
perquè a nivell comarcal tampoc hi han pogut participar en les condicions que consideràvem, i
per tant, a nivell municipal farem el mateix vot”.
 
I finalitzades les diferents intervencions se sotmet el dictamen a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb l'abstenció del Sr. Enric Jódar, i amb el vot a favor dels Srs.
Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep
Maria Bages, Ricard Gili, Carme Cros, Arnau Salvat,  José Manuel Hernández i l’Alcalde-
President, aprovar el següent acord:
 

Fets

1.- En data 13/10/2021 es va rebre l’Acord de Ple adoptat pel Consell Comarcal del Baix Camp
de data 28/09/2021, on s’acorda l’aprovació del conveni marc de col·laboració per regular la
delegació a favor de la comarca dels serveis de gestió de residus municipals i serveis auxiliars i
complementaris. De conformitat amb aquest s’acorda:
 
“1. APROVAR el model de conveni marc de col·laboració a subscriure amb els Ajuntaments
interessats a delegar els serveis municipals de gestió de residus i altres serveis auxiliars i
complementaris a favor de la comarca, introduint les esmenes que s'han detallat a l'antecedent
5è de la part expositiva de l'acord.
2. FACULTAR a la Presidència per poder subscriure aquests convenis de col·laboració, atesa
la seva condició de representant legal de l'administració comarcal, segons disposa l'article 13.1
a) del Decret legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de
l'organització comarcal de Catalunya.
3. ENCARREGAR a la societat anònima comarcal SECOMSA que assumeixi, com a mitjà propi
de l'ens comarcal, l'explotació d'aquests serveis i per tal que defineixi el contingut dels annexes
II i III amb cada corporació municipal, segons la demanada de serveis i les característiques de
cada municipi. Igualment s'encarrega a la societat SECOMSA que actualitzi per a cada exercici
econòmic el catàleg de serveis que recull l'annex 1 del conveni. marc.
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4. COMUNICAR aquest acord als diferents ajuntaments interessats, als efectes de poder
aprovar i formalitzar el conveni.
5. INSCRIURE el conveni un cop formalitzat al Registre de convenis de col·laboració i
cooperació de la Generalitat i inserir el seu contingut al portal de la transparència».
 
2.- S’acompanya esborrany del Conveni de col·laboració per regular la delegació a favor del
Consell Comarcal del Baix Camp dels serveis de gestió de residus municipals i serveis auxiliars
i complementaris al municipi de Riudoms. Aquest conveni de col·laboració, que regula la
delegació dels serveis municipals de gestió de residus i altres serveis addicionals i
complementaris a favor de la comarca, deixa sense efecte tots els anteriors convenis subscrits,
entre ambdues administracions, en relació al mateix àmbit d’actuació, tan el conveni inicial,
com els seus annexes i, si s’escau, les pròrrogues que s’hagin formalitzat fins ara.
 
3.- Així mateix s’acompanya, certificat del llibre d’actes de SECOMSA on consten aprovades
les tarifes de gestió de residus per l’any 2021.
 
4.- Consta l’informe del Coordinador de Serveis Públics, en relació als serveis que es
consideren adients delegar.
 
5.- Consta la Memòria del Conveni signada pel regidor de Serveis Públics on es justifica l’
oportunitat i necessitat del mateix i s’inclou el catàleg de serveis a delegar.
 
6.- Consta en data 01/12/2021 l’informe favorable de la Secretaria.
 
7.- Consta en data 13/12/2021 l’informe d’Intervenció.

Fonaments de dret

PRIMER. La legislació i normativa aplicable és la següent:
 

Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (art. 57).
Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic (arts. 47-53).
Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions
públiques de Catalunya (arts. 108 a 112 i Disposició addicional cinquena).
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'Obres, Activitats i
Serveis de les Entitats Locals de Catalunya (arts. 303 a 311).
Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon
govern (art. 14).

Decret 8/2021, de 9 de febrer, sobre la transparència i el dret d'accés a la informació
pública (art 44).
Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera
(LOEPSF).
Reial Decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el reglament de la Llei 18
/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat pressupostària (Reglament d'estabilitat
pressupostària).
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Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Decret Legislatiu 2
/2004, de 5 de març (TRLRHL) així com, els preceptes que corresponguin del Reial
Decret 500/1990, de 20 d’abril pel qual es desenvolupa el capítol primer del títol sisè de
la Llei reguladora de les hisendes locals en matèria de pressupostos (RD 500/1990).
Reial Decret 424/2017, pel que es regula el règim jurídic del control intern a les entitats
del sector públic local (RD424/2017).

 
SEGON. El títol preliminar de la LRJSP (articles 47 a 53, ambdós inclosos) regula els
convenis administratius, desenvolupant-se un règim complet dels convenis on es determina el
seu contingut mínim, classes, durada, extinció i mecanismes de control.
 
D’acord amb el que disposa l’article 47.1 de la LRJSP, els convenis són acords amb efectes
jurídics adoptats per les administracions públiques, els organismes públics i entitats de dret
públic vinculats o dependents o les universitats públiques entre si o amb subjectes de dret
privat per a una finalitat comuna, així mateix, els convenis no poden tenir per objecte
prestacions pròpies dels contractes doncs, de ser així, la seva naturalesa i règim jurídic s’
hauria d’ajustar al que preveu la legislació de contractes del sector públic.
 
Els convenis interadministratius corresponen als signats entre dues o més administracions
públiques, o bé entre dos o més organismes públics o entitats de dret públic vinculats o
dependents de diferents administracions públiques, i que poden incloure la utilització de
mitjans, serveis i recursos d’una altra Administració Pública, organisme públic o entitat de dret
públic vinculat o dependent, per a l’exercici de competències pròpies o delegades (art. 47.2 a)
LRJSP).
 
TERCER. L’ens local, en l’àmbit de les seves competències, pot subscriure convenis amb
subjectes de dret públic i privat, sense que això pugui suposar cessió de la titularitat de la
competència; no obstant, quan el conveni tingui per objecte la delegació de competències en
una entitat local, s’ha de complir el que disposa la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les
bases del règim local.
 
L’article 57 de la LBRL en matèria de relacions interadministratives disposa en el seu apartat
primer: “1. La cooperació econòmica, tècnica i administrativa entre l’Administració local i les
administracions de l’Estat i de les comunitats autònomes, tant en serveis locals com en
assumptes d’interès comú, es desenvolupa amb caràcter voluntari, sota les formes i en els
termes previstos en les lleis, i poden tenir lloc, en tot cas, mitjançant els consorcis o els
convenis administratius que subscriguin.
 
Cada acord de cooperació formalitzat per alguna d’aquestes administracions s’ha de comunicar
a les altres que, tot i estar-hi interessades, no hi hagin intervingut, als efectes de mantenir una
informació recíproca i constant”.
 
L’apartat segon d’aquest mateix article 57 estableix: “2. La subscripció de convenis i constitució
de consorcis ha de millorar l’eficiència de la gestió pública, eliminar duplicitats administratives i
complir la legislació d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.”
 
En similars termes, l’article 48.3 LRJSP exigeix que la subscripció de convenis ha de millorar l’
eficiència de la gestió pública, facilitar la utilització conjunta de mitjans i serveis públics,
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contribuir a l’exercici d’activitats d’utilitat pública i complir la legislació d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera. Els apartats 4-6 d’aquest mateix article afegeixen:
 
“4. La gestión, justificación y resto de actuaciones relacionadas con los gastos derivados de los
convenios que incluyan compromisos financieros para la Administración Pública o cualquiera
de sus organismos públicos o entidades de derecho público vinculados o dependientes que lo
suscriban, así como con los fondos comprometidos en virtud de dichos convenios, se ajustarán
a lo dispuesto en la legislación presupuestaria.
5. Los convenios que incluyan compromisos financieros deberán ser financieramente
sostenibles, debiendo quienes los suscriban tener capacidad para financiar los asumidos
durante la vigencia del convenio.
6. Las aportaciones financieras que se comprometan a realizar los firmantes no podrán ser
superiores a los gastos derivados de la ejecución del convenio.”
 
Consta a l’expedient l’informe d’Intervenció municipal relatiu a la fiscalització, indicant l’
existència de crèdit pressupostari suficient i adequat a la naturalesa de la despesa que es
proposa contraure en l’exercici 2021.
 
QUART. Els convenis que subscrigui l’ens local han de comprendre el següent contingut
mínim (art. 49 de la LRJSP):
 

Subjectes signataris i la seva capacitat jurídica, representació i competència.
Competència en la que es fonamenta l’actuació de les administracions signatàries.

Objecte i actuacions a realitzar per cada part, indicant la titularitat dels resultats obtinguts.
Obligacions econòmiques assumides per cadascuna de les parts, amb referència a la
seva distribució temporal i imputació concreta al pressupost corresponent i
conseqüències en cas d’incompliment.
Termini de vigència i règim de modificació del conveni.
Mecanismes de seguiment, vigilància i control de l’execució del conveni.

 
A més, tal com disposa l’article 50.1 LRJSP, és un tràmit preceptiu per a la subscripció d’un
conveni l’elaboració d’una memòria, que s’acompanyarà al conveni, on s’analitzi la necessitat
i oportunitat, el seu impacte econòmic i el caràcter no contractual de l’activitat objecte del
conveni, així com el compliment de l’establert a la LRJSP.
 
Tal i com s’indica als antecedents, consta a l’expedient memòria justificativa per la subscripció
del conveni que es proposa, amb el redactat com a esborrany de conveni.
 
CINQUÈ. L’òrgan competent per aprovar el conveni que es proposa és el Ple per majoria
simple, de conformitat amb l’article 88 del Reial Decret 500/1990.
 
SISÈ. En matèria de transparència l’article 14 de LTAIBGCat, estableix que la transparència en
l’àmbit dels convenis de cooperació és aplicable a tots els convenis i encàrrecs de gestió
subscrits entre els subjectes obligats i les persones privades i públiques, i en el seu apartat
segon assenyala que la informació pública relativa als convenis de cooperació ha d’incloure,
com a mínim:“a) La relació dels convenis vigents, amb la indicació de la data, les parts que els
signen, l’objecte, els drets i les obligacions de qualsevol mena que generin i el període de
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vigència. b) Les eventuals modificacions de qualsevol dels paràmetres a què fa referència la
lletra_a, i la data i la forma en què s’hagin produït. c) La informació relativa al compliment i l’
execució dels convenis.”
 
Les obligacions de publicitat establertes en el referit article s’han de fer efectives per mitjà del
Registre de convenis de cooperació i cooperació de la Generalitat, que s’ha d’integrar en el
Portal de la Transparència (art. 14.3 i DA 9 LTAIBGCat), en els termes que preveu l’article 44
del Decret 8/2021, de 9 de febrer, sobre la transparència i el dret d'accés a la informació
pública.

En conseqüència, :S'ACORDA

Primer.- Aprovar el Conveni de col·laboració entre el Consell Comarcal del Baix Camp i l’
Ajuntament de Riudoms per regular la delegació a favor de la Comarca dels serveis de gestió
de residus municipals i serveis addicionals i complementaris al municipi de Riudoms i aprovar
les tarifes de gestió de residus per l’any 2021.
 
Segon.- Notificar-ho, acompanyat de l’esborrany del conveni aprovat, al Consell Comarcal del
Baix Camp.
 
Tercer.- Facultar l’Alcaldia-Presidència per la signatura del conveni i per dur a terme les
actuacions que calguin per donar compliment als presents acords.
 
Quart.- Actualitzar, un cop es formalitzi el conveni, la relació de convenis vigents publicats al
portal de transparència, amb el detall assenyalat al fonament jurídic sisè.
 
Cinquè.- Notificar aquest acord al departament d’Intervenció.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL DE L'AJUNTAMENT I ENS
 DEPENENTS, I DE LA PLANTILLA DE PERSONAL, DE L'EXERCICI 2022

APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL DE L’AJUNTAMENT I ENS4. 
DEPENDENTS, I DE LA PLANTILLA DE PERSONAL, DE L’EXERCICI DE 2022

El Sr. Alcalde explica l’assumpte dient: “Avui portem a aprovació al ple de l'Ajuntament el
pressupost municipal del 2022. Un pressupost que reflecteix les prioritats de l'Ajuntament de
Riudoms, en primer lloc no augmentar els impostos a la població, i en segon doncs continuar

Transcripció de l'acta número 2021-0000011 de l'òrgan de l'ens Ajuntament de Riudoms signada per: Alexandra Rodríguez Jiménez - DNI *** (SIG), Sergi

Pedret Llauradó - DNI *** (SIG) en data: 03/03/2022, 07/03/2022A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
F
B
4
0
0
C
2
1
D
E
9
9
4
B
5
2
B
1
A
2
F
B
A
B
3
F
4
0
D
5
7
5
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
3
/
1
2
/
2
0
2
3
 
a
 
l
e
s
 
0
8
:
4
3
:
0
3

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
Actuacio Automatitzada Secretaria el dia 06/05/2022 a les 10:19:11



mantenint les línies bàsiques del pla de govern. Unes línies que bàsicament són tres, l'atenció
a les persones prioritzant les polítiques socials, la millora d'equipaments i de la via pública del
nostre poble, i la promoció del municipi, una promoció tan comercial i empresarial com una
promoció turística.
 
El pressupost del 2022 segueix un patró molt similar al pressupost del 2021, ja que gran part de
les partides venen determinades pel funcionament ordinari de l'Ajuntament, com per exemple
les despeses corrents de personal del capítol 1; els serveis públics contractats, com per
exemple la recollida i el tractament d'escombraries, que n'hem parlat també en aquest plenari;
el subministrament energètic; el manteniment dels equipaments municipals, etcètera. Aquest
fet sumat a la situació de la pandèmia ens obliga a ajustar tan els ingressos com les despeses
de les partides concretes, deixa un marge de proximitat molt baix en les partides que poden
gestionar les diferents àrees o regidories d'aquest ajuntament. L'ajust i l'equilibri pressupostari
han suposat una dedicació molt alta i molt llarga també en el temps, de manera que tot i haver
començat la redacció d'aquest pressupost, amb una antelació suficient, hem arribat en dates
properes a final d'any, en què és necessari agilitzar la seva proposta de l'aprovació del bon
funcionament pressupostari de l'any 2022. Malgrat aquesta manca temporal la voluntat del
Govern és la de dialogar sobre el pressupost anual amb els diferents grups polítics que
conformen aquest plenari. És per això, que el passat 16 de desembre es va convocar una
reunió de portaveus de tots els grups municipals representats al plenari. Una reunió que va
servir per tal de comentar en detall la proposta del pressupost de l'any 2022 i també poder
resoldre tots els dubtes i qüestions que poguessin sorgir. Nosaltres des del govern estem
compromesos en fer el millor per al nostre poble, i tot i la dificultat per ajustar el pressupost
municipal en la situació que vivim actualment i que comentava en les primeres línies d'aquesta
intervenció, estem oberts per veure altres propostes, observacions, per tal de valorar-les i si
són viables i representen una millora al servei dels nostres veïns, incorporar-les quan sigui
possible per tal de construir un pressupost de consens, a mesura que l'equilibri econòmic ens
ho permeti al llarg de l'exercici 2022.
 
El pressupost que portem aprovació avui és un pressupost que inclou partides importants i que
volem també explicar en aquesta primera explicació d'aquest punt. És un pressupost que inclou
575.000 euros per les obres de millora del carrer Sant Pau i actualitzarà la xarxa d'aigua
soterrades i l'aspecte del carrer convertint-lo en una via amb voreres molt més amples. A més
també és un pressupost que contempla per exemple el projecte de millora del carrer Sant
Antoni. Un pressupost que fomenta la sostenibilitat incloent 20.000 euros que es destinaran a la
instal·lació de plaques solars en equipaments municipals, i que se sumen a les plaques
previstes per l'escola Beat Bonaventura. Alhora, també que és un pressupost que incorpora
uns altres 20.000 euros per substituir l'enllumenat públic, a fi de reduir-ne el consum, o un
pressupost que dedica 75.000 euros a la promoció econòmica i turística del nostre municipi,
destinats a campanyes pel comerç local, a formacions per empreses, a foment del patrimoni
turístic i altres accions que també es recullen en el pla de dinamització del comerç local. A més
a més, és un pressupost que també destina 50.000 euros per equipar l'espai de dinamització
econòmica, que es construirà a la segona planta de les escoles velles, i destinar-hi també un
tècnic assessor en aquest espai. És un pressupost que també posa en rellevància les
polítiques d'igualtat de gènere, incorporant per primera vegada una partida específica en
aquest tema, una partida de 13.000 euros. Un pressupost que preveu l'augment d'agents del
nostre cos de la Guàrdia Municipal per tal de millorar la seguretat de les persones.
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És un pressupost que continua donant suport econòmic a les entitats del nostre municipi
destinant-hi més de 100.000 euros. Un pressupost que aposta per una millora dels serveis
socials a la nostra comunitat dedicant-hi uns 140.000 euros, que també inclouen la compra d'un
edifici per donar solució a les diferents necessitats dels veïns i veïnes de Riudoms. Un
pressupost que també potencia la formació, incorporant la percussió en la nostra escola de
música com una nova especialitat o un pressupost que destina els recursos necessaris per tal
de conservar les nostres festes i potenciar la cultura també de la mà de les nostres
associacions. Un exemple d'això és que aquest pressupost destina 19.000 euros a la
construcció d'una bèstia de foc i un gegantó amb el desig d'estrenar-los a finals d'any o a
principis de l'any següent. En definitiva amb aquest pressupost es mantenen els serveis
municipals perquè Riudoms funcionin en el seu dia a dia; s'atenen les necessitats de les
persones que hi vivim i es fomenten aquelles activitats i esdeveniments que ens cohesionen
com a poble i que ens projecten també com a poble cap al futur. Per tant, aquest és el
pressupost que avui portarem a aprovació i el regidor d'Hisenda si vol fer un detall més doncs
té la paraula”.
 
A continuació intervé el Sr. Jordi Domingo, regidor d’Hisenda, que manifesta el següent: “Bona
tarda a tots i moltes gràcies Alcalde. Bé, el pressupost que avui presentem és el pressupost
consolidat i està integrat pel pressupost de l'Ajuntament, de l’Epe Riudoms Gestió, i de l’Epe
Riudoms Serveis, i per tant, en aquest pressupost ja no hi figura la Fundació Gaudí per estar en
procés de dissolució. Aquest pressupost que es proposa avui ascendeix a 7.540.474 €, és un
pressupost equilibrat quant a ingressos i despeses, i de les quals el 97% correspon a
l'Ajuntament, és a dir, estem parlant del pressupost de l'Ajuntament com a corporació de
7.313.274,73 € i la resta correspon a les entitats públiques de gestió, de les quals l'Ajuntament
n'és el cent per cent. Aquest pressupost si ho comparem amb el pressupost de l'any 2021 ha
tingut una variació aproximada d'uns 100.000 euros menys, és a dir un 1,31 i ha hagut
variacions tan en l'apartat d'ingressos com de despeses, en l'apartat d'ingressos hi ha una
variació pel que fa a la reducció de les taxes del servei de menjador que s'ha deixat de prestar
en el curs 2021-2022.
 
Per altra banda, hi ha un increment de la participació en els tributs de l'estat d'un 13 per cent, i
per altra banda en relació al 2021, hi hagut una reducció de les subvencions rebudes d’entitats
administratives superiors i conseqüentment també hi ha hagut d'haver un increment de 77.000
euros quant als crèdits bancaris. Tot plegat, la variació d'ingressos ha estat de l'ordre d'uns
100.000 euros. El mateix ha succeït amb les despeses, hi ha hagut un increment del capítol de
retribucions per aplicació d'un 2% a les retribucions d'acord amb la nova llei pressupostària. Hi
ha hagut un increment de les subvencions a entitats per valor de 34.000 euros, ja sigui perquè
s'han incrementat algunes d'elles, de les ja existents, perquè hi han celebracions especials
d'aniversari o bé perquè hi han noves entitats que s'han dotat amb més import. Per altra banda,
les inversions s'han reduït en 126.000 euros respecte al 2021, i també 20.000 euros la reducció
en transferències de capital. Per últim també hi ha hagut una reducció per aquest any quant a
les amortitzacions de capital dels préstecs que tenim bàsicament dels de llarg termini, tot això
ha fet que en el seu conjunt varia d'una forma similar a les despeses.
 
En quant a l'altre punt que es porta a aprovació, és el sostre de despesa no financera que per a
aquest any 2022 és de 7.412.024,73 euros. I en aquest conjunt i un cop avaluada la previsió
del nou finançament i les amortitzacions que hi han, el deute viu que es preveu que tinguem a
31 de desembre del 2022, és de 4.446.412 € que engloba 3.816.412 € de deute a llarg termini i
630.000 euros amb deute a curt termini com a pòlissa de crèdit. Per tant, el rati del deute viu
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sobre els ingressos corrents és de 74, 98%, per tant per sota del rati màxim que està establert
de 110%. Un altre punt d'aquest pressupost que es porta avui a aprovació és la plantilla de
l'Ajuntament, de l’Epe Riudoms Gestió i de l’Epe Riudoms Serveis. Documentació que
disposen, hi ha les variacions que hi han hagut en el present any, bàsicament comentar que el
fet de transferir el servei de menjador escolar a les AMPES doncs ha comportat una reducció
de plantilla de l'ordre d'unes 15 persones, i per altra banda s'ha incrementat la plantilla amb set
nous llocs. Set nous llocs que s'han aplicat als serveis de guàrdia, de vigilància, el servei de
neteja, el servei de serveis administratius i comunicació i promoció econòmica. Tret d'aquestes
variacions, en quant a la plantilla hi ha hagut les baixes corresponents a les persones que s'han
jubilat i s'han mantingut les persones que s'havien contractat en el seu moment, com a
rellevistes per cobrir aquestes baixes, els quals romanen en el conjunt de la plantilla. En aquest
pressupost també s'aproven les bases d'execució del pressupost general, que venen a regular
el funcionament de com s'han de justificar i com s'han de considerar les diferents partides
pressupostàries en el moment de la seva execució. I per últim, el que es proposa aprovar és
l'exposició pública d'aquest pressupost i de la plantilla el Butlletí Oficial de la província i el tauler
d'anuncis durant un termini de quinze dies, però els qual es poden presentar reclamacions. Si
passat aquest termini no hi han hagut reclamacions aleshores es donarà per aprovat de forma
definitiva. Donat que tots els regidors tenen el detall de totes les partides, que jo he comentat
amb caire global, donaria per acabada la meva exposició i si hi ha preguntes dels molt de gust
les anirem contestant. Gràcies”.
 
A continuació, el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo, i manifesta el següent:
“També durant l'explicació d'aquest punt s'ha incorporat la regidora Teresa Basora, a qui li
donem la benvinguda al ple, i ha de ser una benvinguda afectuosa que, per temes
professionals està passant el moment igual que tots els sanitaris complicats. Per tant,
benvinguda al ple Teresa i en nom de tot el plenari, una abraçada”.
 
A continuació el Sr. Alcalde obre el torn d’intervencions als portaveus dels diferents grups
municipals.
 
Tot seguit, intervé el Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, que
manifesta el següent: “En la reunió que vam tenir, els meus dubtes es van aclarir, m’ha
guardaré només per manifestar la meva intenció de vot després i ja està, gràcies”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández, i dona la paraula al portaveu del grup
municipal de la CUP.
 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP, intervé i manifesta el següent: “Bé,
centraré la meva exposició en dos intervencions. Aquesta primera part una mica més en global
i la segona més en detalls. En primer lloc, agrair la feina feta tan per la regidoria com per l'àrea
tècnica i els treballadors i les treballadores municipals. Com diem sempre, fer un pressupost és
difícil per tant en primer lloc agrair la feina que s'ha fet, també amb les explicacions que es van
donar tan la junta de portaveus com en la comissió. Però sí que enguany hem trobat a faltar a
diferència de l'any passat, una ronda de participació amb els grups municipals. Ho deia l'alcalde
abans que aquesta participació no ha estat possible, nosaltres creiem que tenint en compte
que el pressupost més o menys s'aprova en les mateixes dates, malgrat no saber evidentment
l'exactitud de quan s'aprovaria, es podien haver iniciat consultes prèvies amb els grups
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municipals, de manera que hauríem pogut fer les propostes per arribar a aquest ple, i era igual
fer-les al mes d'octubre, novembre que desembre, però com a mínim, que ens haguessin citat
amb una mica d'antelació per poder fer arribar aquestes propostes.
 
En tot cas tenint en compte que es pretén intentar negociar una possible modificació de crèdit
per incorporar propostes de l'oposició el que sí que demanaríem és que ens poséssim un límit
o una data aproximada quan podria ser aquesta modificació de crèdit. I entre tots els grups
tinguem un horitzó més clar a l'hora de treballar. Després, en primer lloc, nosaltres revisant el
pressupost comprovem que es reiteren errors d'anys anteriors. En primer lloc, un que
considerem que és una mancança bàsica, que és que no hi ha tarifació progressiva. En segon
lloc, creiem que falten accions complementàries en la vessant de l'assistència social. I en tercer
lloc, perquè també creiem que serà un any perdut en certa manera amb polítiques d'habitatge.
En tarifació progressiva, ja ho hem comentat més d'una vegada, no estem parlant de pujar els
impostos de forma generalitzada, sinó de pujar en alguns trams de població per criteris de
renda alguns impostos. I també hem vist en el debat d'algunes mocions, que Junts per
Riudoms potser té una visió més caritativa i existencialista del que és la política social, perquè
sempre que hem debatut aquesta qüestió al final es remetien en que tot eren temes d'ajuda
social, i no pas de redistribució de riquesa dins dels impostos. Per tant, en aquest punt no hi ha
novetat i ho lamentem. En segon lloc, en les partides complementàries de la vessant social,
trobem a faltar per segon any consecutiu que ho vam proposar l'any passat, és l'assessorament
energètic a les famílies. A més quan avui en dia el preu de la llum està disparat, hi ha molta
més pobresa energètica que abans, i sinó s'ho volen mirar des de la vessant social s'ho poden
mirar des de la vessant de que hi ha el PAES, el Pla d'Acció de l'Energia Sostenible d'aquest
Ajuntament aprovat, i allà hi ha una fitxa on s'especifica que l'Ajuntament faria aquesta acció,
per tant, com a mínim complir allò que aprova el mateix Ajuntament. D'altra banda, en partides
socials també observem que la partida d'altres despesa en serveis socials, tan el 2020 com el
2021 s'han executat només 7.000 de 10.000 euros. Llavors la primera pregunta que faríem a
l'equip de govern avui és, en què es destinen, que inclou aquesta partida de despesa i perquè
no s'ha gastat la totalitat tenint en compte que se suposa que hi ha d'haver necessitats socials
o més necessitats socials que abans. I després, una altra partida que tampoc veiem que no
s'executa mai, ni el 2020 ni el 2021, és l'acció en inserció laboral per aturats. Per tant, partides
complementàries d'assistència social que veiem que tot i ser les del pressupost any rere any,
queden buides o no executades en la totalitat. I respecte a l'habitatge també dèiem que seria
un any perdut, primer perquè no veiem dotació d'ajudes per posar l'habitatge de lloguer social,
ja sigui una rebaixa d'impostos als petits propietaris, o fins i tot una millora dels ajuts a la
rehabilitació. Això ni m'hi dedicaré més a fons en la segona intervenció. Tampoc veiem o no
ens han explicat si es farà un cens d'immobles buits, ni tampoc tenen cap constància d'un Pla
Local d'Habitatge. L'any passat aquestes qüestions ja van sortir. Veiem que torna a ser una de
les mancances com a mínim amb l'explicació del pressupost, i com a mínim també a nivell
numèric. Per tant, aquestes són les mancances que veiem que es repeteixen any rere any.
Però el pressupost també incorpora novetats destacades, com ja s'ha dit en la part de personal
i inversions. En la part de personal, fer esment que hem fet donar una reclassificació de 8
places, de 8 llocs de treball, sense tenir aprovada la RLT, que s'havia d'haver tingut aprovada a
finals d'any, no ha sigut possible aprovar-la i per tant, ja és un fet a destacar, reclassificar plaça
sense tan sols saber quines són les necessitats de l'Ajuntament. En segon lloc, la partida
d'inversions es manté respecte a l'any passat, més o menys d'un milió d'euros, i una altra cosa
que també es farà més endavant però ja ho comento ara, és que diverses inversions previstes
tan el 2020 com el 2021 de moment no tenim ni concreció, ni horitzó temporal de la seva
execució. Per tant, en inversions veiem que hi ha un cert retard entre el pressupostar aquestes
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inversions i pensar-les i a l'hora de dur-les a terme. En relació amb el que deia de personal,
considerem com el més lògic era tenir aprovada la RLT a finals d'any, i s'hauria d'haver fet així,
per tenir més clar si les partides que les places que reclassificàvem tenien uns criteris, uns
objectius clars o no dins d'aquesta reclassificació de personal. I també parlem una mica, i ho
vam comentar a la comissió informativa, del reial decret llei el 14/2021, en relació a interinatge
de la plantilla de l'administració pública. Nosaltres som conscients que hi ha reivindicacions
socials de sindicats en relació a aquest decret, perquè no és un bon decret en alguns aspectes
i això ho compartim. De fet la CUP va presentar al Parlament una proposició de llei per
estabilitzar les treballadores interines i que aquest Reial decret llei evidentment passa per
damunt. El que sí que demanaríem és que la convocatòria de les noves places o de les places
que són de nova convocatòria, com podria ser per exemple la Guàrdia Municipal que són dues
places noves. Nosaltres sí que demanaríem que es fes via concurs-oposició, o concurs de
mèrits. I també, en relació a les noves places creades, tenint en compte que s'han donat també
nous llocs de treball si són de caire estructural, a l'Ajuntament hauria de saber que no podem
fer un contracte d'obra i servei perquè estaríem incorrent en frau de llei. Per tant, si són places
que realment han de cobrir llocs de treball estructural d'aquest Ajuntament s'haurien de fer
també per la via del concurs. En relació a la Guàrdia Urbana, estem d'acord en l'ampliació. És
un servei tensionat i també veiem que hi ha molts complements retribuïts hores extres per tant,
ens sembla positiu que s'hagi pogut incrementar en dues places la plantilla de la Guàrdia
Urbana. En relació al tècnic de comunicació, esperem que la millora de la gestió, tan del
butlletí, que aquesta legislatura tant la CUP com Esquerra hem fet propostes per incloure noves
informacions al butlletí, que encara no s'ha traslladat a la realitat. Esperem que el nou tècnic de
comunicació ho implanti. També una millora en les xarxes socials, per no tenir tanta
dependència de perfils personals. I també un petit parèntesi, i és que la legislatura passada, en
el darrer ple l'Ajuntament va aprovar una moció de la CUP per tal de difondre les activitats de
les entitats, tant a la pantalla de l'Església, dedicar un espai decent del BIM, o de fer difusió
també a les postals mensuals que es reparteixen. Per tant, esperem que part d'aquesta feina,
que ha de fer el tècnic de comunicació també serveixi per tirar endavant aquesta proposta que
vam fer ara farà dos o tres anys. I després, saber si el tècnic de comunicació seguirà les
directrius del Pla de Comunicació del 2019. Saber si seguirà aquest pla comunicatiu que va fer
l'Ajuntament, o bé es guiaran per uns altres patrons. I també en relació a la dinamització de
promoció local, el tècnic o tècnica de dinamització, veiem positivament doncs que hi hagi una
persona que encapçali aquestes accions. Ho veiem més positivament per la part que seria el
comerç i l'emprenedoria o el món empresarial, que no pas amb aquesta fixació una mica que té
l'equip de govern en la part del turisme. Nosaltres no compartim tan aquesta fixació, i sí que
compartim més la vessant d'agilitzar o de dinamitzar el comerç local. En tot cas, també ens
agradaria saber atès que s'ha creat la plaça. Quines accions es volen dur a terme a través del
tècnic o la tècnica de promoció? O faré la pregunta al revés: Quines accions no s'han pogut dur
a terme perquè no teníem una persona que s'hi dediqués? I a partir d'ara, sí que ho podrem fer.
I després, respecte al personal només un incís: m'ha semblat veure que la plantilla de Riudoms
Serveis hi havia una nova plaça de professor o professora de percussió, que em sembla que
aquesta no la havíem esmentat a la comissió informativa ni avui al ple. Jordi, si després en el
torn de rèplica pots fer cinc cèntims de perquè s'ha creat aquesta plaça, t'ho agrairé. I després,
en relació a les inversions, ja per acabar aquest primer bloc de la primera intervenció. Com he
dit es manté evidentment l'assignació econòmica respecte a les inversions de l'any passat, prop
d'un milió d'euros, i en destaquen positivament per exemple el pla de mobilitat o el projecte de
millora del carrer Sant Antoni o també el projecte de millora del carrer Sant Pau, tot i que
aquest projecte s'està duent a terme sense encara haver aprovat el pla de mobilitat. Per tant,
també posar de manifest que estan duent a terme algunes accions sense tenir totalment la
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planificació acabada. També valoren positivament l'adequació d'edificis municipals, la partida
valorada en 50.000 euros, sinó m'equivoco que servirà per canviar d'ubicació els serveis
socials i el jutjat de pau, i retornar els usos o intentar retornar els usos en un futur de la Cambra
Agrària. I en tot cas, posar de manifest que creiem que a llarg termini la solució idònia passaria
perquè la segona planta de l'Ajuntament allotgés aquest tipus de serveis, que segurament ara
pel que ens van dir que s'ubicaria en un altre tipus d'espai municipal, però nosaltres creiem que
l'opció lògica és que tots els serveis municipals estiguin en un mateix edifici, si pot ser que és
evidentment a l'Ajuntament.
 
També valorem positivament l'adquisició de l'habitatge social, a través suposem del conveni de
l'Agència Catalana d'Habitatge, tot i que tenim un dubte és que inicialment quan parlàvem
d'aquesta temàtica es parlava de la compra d’un bloc, i ara no tenim clar si és la compra d'un
bloc, d'una casa, d'un edifici. Potser ho vam entendre malament a la comissió informativa. Si
se'ns poden aclarir això, i en tot cas, saber una mica quin ús tindrà?, Quina relació hi tindrà el
Consell Comarcal, tenint en compte que es tracta d'un edifici que ha de donar una cobertura
social?. I saber també, sobretot i molt important, com s'escollirà el tipus d'immobles que es
comprarà, si es realitzarà mitjançant unes bases on qualsevol propietari que tingui una casa a
un edifici, podrà notificar-lo a l'Ajuntament i l'Ajuntament tindrà en compte la seva oferta. I
també seria interessant que l'Ajuntament expliqui quins criteris tècnics se seguiran per escollir
quin edifici s'agafa, a tenir en compte si per temes econòmics, per temes del bon estat de
l'edifici i respecte a altres, etcètera. I finalment, dues inversions que potser no considerem
prioritàries, o que no estan del tot d'acord, és la primera és el pàrquing de caravanes perquè
considerem que és una actuació que no va dedicada explícitament a les persones que vivim al
municipi, per tant, no compartim la necessitat de reincorporar. I tampoc estem del tot d'acord en
la instal·lació de càmeres de videovigilància pel control de les zones dels contenidors, sabent
que pot ser una mesura dissuasiva, i que això, segurament també hi haurà molta gent que ho
veurà amb bons ulls, però nosaltres sincerament per criteris biològics tampoc estan d'acord en
què hi hagin d'haver càmeres a l'espai públic. I també tenim el dubte de que en quines zones
de contenidors es posaran, i si aquest fet al final no farà que els abocaments es produeixen a
una altra zona, és a dir, el que nosaltres considerem és que l'acció de base és l’educació i
conscienciació que sabem que molta gent tot i fer aquestes accions, no ho continuarà fent bé,
ho farà malament igualment. Però considerem que abans d'instal·lar aquestes càmeres, també
l'equip de govern ens hauria d'explicar quines accions s'han dut a terme durant tot aquest
temps, per tal de conscienciar ,per tal d'educar a la població, per tal d'informar a la població. I
diem val, és l'últim punt, és l'últim pas, hem d’instal·lar càmeres perquè la gent no ens ha fet
cas, la conscienciació i la pedagogia no serveix, perquè hem fet tots aquests passos i l'últim
pas és instal·lar unes càmeres de videovigilància, d'acord en aquest cas podem estar-hi més o
menys d'acord, però nosaltres veiem que ara hi ha passos que s'han saltat a l'hora de fer
aquesta pedagogia i aquesta educació abans d'instal·lar les càmeres de vigilància al carrer.
 
I en segon lloc, ja faré la intervenció després d'altres punts amb més detall. En aquest primer
torn d'intervencions feia una mica la globalitat de certes temàtiques, gràcies”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dona la paraula al portaveu del grup
municipal d’ERC-AM.
 
El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta el següent:
“Farem dues intervencions, una primera extensa i una segona força més breu. Per tant arrenco.
Tanquem l'any amb el que segurament el ple més important de l'any per als pressupostos, és el
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full de ruta que Riudoms vol seguir durant el proper any. Des del grup d'Esquerra comencem
l'anàlisi d'aquest full de ruta mirant les grans xifres, i les grans xifres ens diuen sobretot dues
coses, la primera i s'ha dit abans pel regidor i per l’alcalde, aquest és un pressupost encara
marcat per la pandèmia. No tant com ho ha estat el del 2021 però sí que encara hi veiem
alguns impactes. Capítol d'ingressos, per exemple per segon any consecutiu desapareix els
ingressos de la taxa de terrasses de bars i restaurants, i en l'apartat de despeses s’hi veuen
partides com per exemple de festes de joventut o fires. Tot i que, augmenten en relació al
pressupost del 2021 encara no arriben a situar- se en un punt similar al que teníem abans de la
pandèmia. I segona cosa que veiem a les grans xifres, l'Ajuntament de Riudoms manté el
múscul econòmic dels darrers anys. Aquest és un pressupost, ho deia el regidor d'Hisenda el
principi, que va lleugerament a la baixa però malgrat això el múscul econòmic es manté.
M'explico, passem d'un pressupost de 7.640.000 euros al 2021, a un de 7.540.000 euros per al
2022, és a dir 100.000 euros menys. Ara bé, aquest lleuger descens es deu en bona part a la
partida vinculada al servei de menjador del menjador escolar desapareix ja que aquest servei
l'ha deixat de gestionar l'ajuntament. Per tant, a efectes pràctics l'Ajuntament de Riudoms no
perd múscul econòmic i de fet també s'ha dit el pressupost de Riudoms s'inclou un pla
d'inversions destacat que arriba als 972.000 euros, molt similar al que hem tingut aquest 2021 i
de fet molt superior al de l'any 2020. A més, en l'apartat de despesa corrent hi ha cert marge
perquè el Govern prengui decisions i aposti o deixi d'apostar per una cosa o l'altra, per uns
projectes o per uns altres. I també cal destacar que en aquest pressupost es preveu la creació
de 100 noves places en la plantilla de l'Ajuntament, més aquesta vuitena que dèiem abans a
l'Escola de Música, una creació que es pot fer en molt bona part gràcies a la sortida de tot el
personal del menjador que com hem dit és un servei que ja no presta l’Ajuntament.
 
Per acabar aquesta introducció també aturar-me en un comentari que el regidor d'Hisenda ha
remarcat a les reunions prèvies d'aquest ple, i que també ha fet l'alcalde a la seva intervenció
inicial, han insistit que el marge d'acció de l'Ajuntament a l'hora de fer el pressupost és limitat,
perquè s'han de fer front a molts serveis bàsics del dia a dia del nostre poble. Sent això
comprensible, també ho és el que hem dit abans, l'Ajuntament té múscul econòmic i per tant, el
Govern té marge de maniobra per prendre decisions i apostar per uns o altres projectes, tant
per a la despesa corrent com pel que fa a la creació de les noves places si son unes sinó unes
altres, o per descomptat en la definició del pla d'inversions. Per tant malgrat els límits que hi
pugui haver aquesta no hauria de ser una excusa per no donar l'impuls que el poble necessita.
Feta aquesta fotografia global del pressupost, ara voldríem entrar a comentar un seguit de
coses concretes i comencem per l'apartat d'ingressos. Observem que tant l'ICIO com la taxa de
llicències urbanístiques van a l'alça, com també hi van anar de fet en el pressupost d'aquest
2021, en concret l'ICIO sumem 10.000 euros, i les llicències urbanístiques 16.000 €, és a dir
malgrat la pandèmia es preveu una tendència alcista.
 
L'altra cara de la moneda per dir-ho així són els ingressos per l'obertura de nous negocis. Es
manté la tendència a la baixa de l'últim any. El 2020 la xifra va ser de 30.000 euros. El 2021 de
15.000 € i per al 2022 continua aquesta xifra de 15.000 €. Seguim amb els ingressos, ara
parlant de les subvencions que ens arriben d'altres administracions, aquí destacar tres coses el
PAM de la Diputació, amb 180.000 euros entre inversions i despesa corrent, els 185.000 euros
extra que arriben de l'Estat, un 13 per cent més que l'any passat. Ho vam comentar en les
reunions prèvies, i també els 110.000 euros de la Generalitat per cobrir el cost de la llar
d'infants. Finalment i també sobre els ingressos voldríem referir-nos a la rebaixa de les quotes
a les entitats locals per l'ús de les instal·lacions esportives, pavelló, camps de futbol, etcètera.
Aquest és un tema que fa molt de temps que s'ha comentat, diverses vegades i en el plenari
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diria que s'arrossega des del 2020. Des del grup d'Esquerra hi hem insistit sense acabar de
treure l'entrellat, ara se'ns ha dit que s'espera tenir-ho resolt el gener o al febrer per tant
esperem que sigui així. Tanquem la carpeta d'ingressos, passem a la de despeses i en aquest
apartat de despeses ens agradaria començar destacant 5 coses, en què des d'Esquerra hem
insistit en alguns casos per activa i per passiva des de fa anys, i que finalment s'ha aconseguit
que s'incorporin el pressupost. I insisteixo, 5 coses en què s'ha insistit i que ara formen part del
pressupost. Arranco parlant de diverses places de nova creació a la plantilla de l'Ajuntament.
Em refereixo per començar a les dues places que es crearan al cos de la guàrdia municipal que
passarà dels onze agents actuals a un total de tretze. S'ha dit crec que això és compartit per a
tots els grups. Molt benvinguts siguin. Esquerra vam ser l'únic partit que ho va proposar amb
claredat a les darreres eleccions. No dic que no portessin altres partits, però amb la claredat
d'ampliació ho portava només Esquerra. A més a més, fa un any i mig vam impulsar una moció
aprovada per unanimitat per fer un estudi sobre els beneficis d'aquesta ampliació. Una
ampliació que arribarà i que serà positiva per la seguretat de Riudoms, i que també segurament
ho serà pels mateixos agents sovint sobrecarregats d'hores extres, i per tant en aquest sentit,
des d'aquí un agraïment per la seva bona feina. Benvinguda també la nova plaça de
dinamitzador de Promoció Municipal, que tant Esquerra com Junts, portàvem els nostres
programes electorals i que des d'Esquerra vam insistir a crear les al·legacions al pressupost del
2020 i també en les propostes del pressupost del 2021. Segons se'ns ha explicat. Se centrarà
aquesta plaça en l'impuls de l'espai de dinamització econòmica de les Escoles Velles, i seguirà
les directrius estratègiques que es marquin des de la consultoria externa que actualment té
l'ajuntament contractada en aquest àmbit. Tercera cosa que des d'Esquerra ha insistit, des de
fa anys i que finalment entra al pressupost. La compra d'un habitatge per destinar-lo a fins
socials. Amb aquesta proposta la portàvem per posar un exemple en les al·legacions que vam
fer el nucli antic del gener del 2019, en concret l'al·legació número 23 que vam fer, i ja que
parlem d'habitatge animar al govern municipal a fer un Pla Local d'Habitatge, aprofitant la línia
d'ajuts que té la Diputació de Tarragona amb aquest objectiu, una línia que s'ha impulsat
aquest mandat de la mà d'Esquerra. Quarta cosa, el pressupost també inclou un paquet d'ajuts
per a famílies monoparentals per tal de fer front al pagament d'impostos i taxes. Això deriva de
la proposta que aquest mes d'octubre vam fer des d'Esquerra per crear una subvenció per
ajudar a pagar l'IBI a aquestes famílies, i també a les famílies amb fills amb diversitat funcional.
L'objectiu, equiparar-les a les famílies nombroses que ja es beneficien d'unes ajudes similars.
El Govern ha explicat que la voluntat és aplicar-ho per fer front al pagament de l'IBI i de l'aigua.
De moment, hi ha una partida fixada de 3.000 euros, però si cal també hi ha el compromís
d'ampliar la via modificació de pressupost. Per tant, això ho compartim. Sí que sobre aquests
ajuts un parell de peticions, mirar d'introduir hi elements per social i segon i molt important un
cop creats, que se'n faci una àmplia difusió. Finalment, la cinquena cosa que des d'Esquerra ha
insistit i en que comencem a veure algun moviment, ens referim a l'adequació de solars privats
que s'utilitzen com a aparcaments. Recentment hem vist com es tira endavant l'arrendament
d'un seguit de solars privats del carrer dels avellaners, que històricament s'ha utilitzat com a
aparcament. Perquè ens entenguem ens entenguem tots són els solars on es posen les
atraccions de la fira. El cost d'aquest arrendament de poc més de tres mil euros és cert anirà a
càrrec del pressupost del 2021 o del 2022. El que demanem és que això continuï amb el
pressupost de l'any 2022 i que s'extingeixi la partida de 6.000 euros destinada a aquest
objectiu, i que si cal en una modificació de crèdit s'ampliï. De fet, dins el pla d'inversions hi ha
una partida destinada a accions del Pla de Mobilitat, unes accions que encara no s'han
concretat i que podrien permetre actuar en aquest àmbit dels aparcaments. Seguint amb la
carpeta de les despeses del pressupost, però ara per fixar-nos en diverses coses que trobem a
faltar en aquest pressupost. Les diem no únicament per deixar-ne constància és important, sinó
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sobretot perquè siguin tingudes en compte i incorporades en properes modificacions de crèdit.
Començo parlant de tarifació social. L'any passat ja vam plantejar la necessitat de fer una
aposta per la tarifació social. Però admetem ho no ens en vam sortir. Tanmateix i ho recordo bé
el Govern va dir que estava disposat a parlar a parlar-ne de cara al pressupost de 2022. Doncs
bé de parlar ne n’hem parlat. Fent memòria, el març passat des d'Esquerra, la CUP i el PSC
van presentar una proposta conjunta per aplicar la tarifació social a la llar d'infants. Una
proposta rigorosa, sòlida, i molt ben treballada, i no en va voler parlar, la van votar en contra
des del Govern, des del grup de Junts i avall que fa baixada. D'altra banda, plantegem un cop
més la necessitat de posar en marxa una campanya de civisme per reduir la brutícia i les
deixalles a la via pública. Ho vam fer l'any 2009 just a l'inici d'aquest mandat. Junts hi va votar
en contra argumentant textualment: “com s'acostuma en aquest plenari i l'oposició presenta
propostes en format de moció sobre feina que ja s'està executant o que es preveu fer-ho
segons el programa de govern”. És obvi, vull remarcar que no responsabilitzem el govern
municipal de la incivilitat de determinats ciutadans. De fet, no tenim cap problema a citar
accions que ha posat en marxa el Govern, com el reforç de la brigada cada matí per recollir les
deixalles, que no són en un lloc correcte que hi ha gent que no les deixa en un lloc correcte, o
la instal·lació de càmeres de vigilància en els punts més conflictius. Tot i això, sí que insistim en
la necessitat de fer una campanya de civisme potent i diversa que no s'hauria de limitar a fer
uns cartells sinó que hauria d'incorporar segurament agents cívics o un rol similar i treballar
especialment amb aquells col·lectius que per motius diversos com poden ser els culturals no
comparteixen els codis de conducta majoritaris al nostre municipi. En aquesta mateixa línia
plantegem un reforç de la neteja viària. Tècnicament el capítol de neteja viària augmenta de
cara al 2022 però no es deu a un increment de recursos, sinó tal com ha explicat una
reclassificació de partides, és a dir, a un tema que en podríem dir burocràtic. Per tant, no hi ha
un augment real. I tampoc hi ha un increment en la partida de manteniment de carrers, que
segueix sent de 20.000 euros, i segurament caldria plantejar-ho ja que tenim diverses voreres
que caldria millorar almenys en alguns punts concrets. Canvio de tema. Una altra cosa que
trobarem a faltar en aquest pressupost és una remodelació de la web de l'Ajuntament i no
parlem de renovar-la pel simple fet de renovar-la i millorar l'estètica, sinó que sobretot parlem
de fer-la més propera, de fer-la més fàcil en la interacció entre administració i ciutadania, i
sobretot incloure-hi més informació de servei públic. A les reunions prèvies al ple se'ns ha
explicat que s'està parlant amb una empresa per veure com hauria de ser aquesta
remodelació. Animem fermament a aprofundir en aquest camí i a fer via modificació de crèdit
una remodelació potent del web de l'Ajuntament. I en aquest camp segurament també caldria
fer una aposta de modernització de l'oficina d'atenció al ciutadà, que permeti donar una
resposta més àgil a la ciutadania i fer un millor seguiment de les seves peticions.
Independentment de que la resposta de cara al ciutadà acabi sent positiva o negativa, és a dir
independentment d'això, creiem que hauria de ser més àgil i més modernitzada tota aquesta
interrelació amb la ciutadania. I finalment en aquest apartat de coses que trobem a faltar, una
que de fet necessitaria poc pressupost és crear el Consell Municipal de Salut i Benestar Social,
com a primer pas per fer un pla local d'aquests dos àmbits. És una proposta que vam fer via
moció el juliol de 2020 i va ser rebutjada per part del grup de Junts. I que també vam incloure
de cara al pressupost del 2021. En el seu moment van argumentar que hi votaven en contra
perquè el seu programa de govern ja portava en l'elaboració d'un pla de salut. Tanmateix, en
aquest programa de govern no es parla en cap moment de crear el Consell Municipal de Salut i
Benestar Social. El ple de setembre passat, ara fa pocs mesos, els vam tornar a preguntar per
aquest tema, i en la seva resposta va semblar que sí, que estàvem treballant en crear el
Consell Municipal d'aquest tipus. Simplement deixar constància que un cop més posem sobre
la taula l'interès i la necessitat de posar-lo en marxa.
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Per acabar la nostra primera intervenció, voldríem repassar diverses pinzellades sobre tres
aspectes més del pressupost. Tres aspectes més i acabem aquesta primera intervenció. Primer
de tot constatar que el capítol de despesa social puja uns 19.000 euros, i que ho fa sobretot per
una subvenció de l'Estat. Repeteixo, una subvenció de l'Estat per promoure polítiques d'igualtat
de gènere. Una subvenció que puja a 13.000 anys. També puja lleugerament el conveni amb el
Consell Comarcal en matèria de despesa social assolint els 52.000 euros. Ara parlo de
memòria, crec que puja a uns 2.000 o 2.500 euros aquest conveni amb el Consell Comarcal; i
la subvenció Càrites que es manté en 6.000 euros, en relació a aquest paquet de despesa
social la mateixa pregunta comentari que feia abans la CUP sobre el nivell d'execució dels
darrers anys. Segon comentari, referent al pla d'inversions endavant per descomptat amb la
reforma del carrer Sant Pau que és el projecte més destacat de tot el pla d'inversions amb un
pressupost de 574.000 euros. Uns diners que sortiran de préstec i també del PAM de la
Diputació. També el nostre suport al projecte per reformar el carrer Sant Antoni. En canvi, hi ha
diversos projectes del pla d'inversions que se'ns ha explicat encara estan per concretar, i per
tant, en tenim poca informació. Ens referim al pàrquing d'autocaravanes que puja 15.000 euros,
i que ja se'ns ha dit que aquesta xifra podria fins i tot incrementar-se. Ens referim també a les
accions del Pla de Mobilitat que sumen 3.000 euros, i de les quals de moment hi ha poca
informació. També a l'adequació d'edificis municipals per valor de 50.000 euros i a les
instal·lacions d'energies renovables en espais públics per valor de 20.000 euros. I parlant
d'energies renovables, aprofito per recordar que tenim pendent una trobada de tots els grups
municipals amb els serveis tècnics de la casa, per compartir diversos elements sobre com
hauria de ser la planificació de plantes solars al nostre municipi. Estaven pendents que la
Generalitat qualifiqués la situació en aquest àmbit i el 26 d'octubre si no si no vaig errat, el 26
d'octubre passat ja va aprovar la modificació del decret d'energies renovables. Seria bo que en
les properes setmanes puguem fer aquesta trobada. I l'últim comentari per tancar aquesta
primera intervenció, fa referència a la creació d'una plaça de tècnic de comunicació, com no
podria ser d'altra manera, endavant amb aquesta contractació. La bona comunicació és clau
per apropar l'administració a la ciutadania. Comunicació entesa com a servei públic, com a
transparència i com a informació d'interès. En canvi esperem i ho demanem que no s'utilitzi
aquest tècnic amb objectius particulars, que no es faci ni volem fer la comparativa per deixar-ho
clar, que no es faci el que es va fer recentment amb la presentació del procés participatiu del
POUM. Es va convocar la ciutadania a la presentació d'un procés de participació, però va
resultar que el procés de participació i el POUM van tenir un paper clarament secundari en el
conjunt de l'acte. En canvi es va aprofitar l'acte per fer una mena de balanç d'obra de govern,
insistint en el concepte de govern obert, i govern, i per vendre literalment i ens va transmetre
que el poble funciona. Tal com l'endemà de l'acte ens va dir una riudomenca que hi havia
assistit, i ens ho va dir així: "Si avui hi haguessin eleccions m'hauria pensat que l'acte d'ahir era
un míting electoral". Una cosa molt important sobre això, la participació ciutadana es basa en la
confiança, és a dir, la gent fa el pas de participar perquè confia que fer-ho servirà d'alguna
cosa. Ara bé, convocar la ciutadania a un acte de presentació d'un procés participatiu, i que
l'acte acabi sent essencialment un auto bombo o en paraules d'aquest argument que
explicàvem abans. Un míting electoral contribueix i ho diem molt sincerament i molt al nostre
pesar, contribueix molt i molt poc a generar confiança. Més aviat al contrari. Gràcies. Fins aquí
la nostra primera intervenció.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i dona la paraula al Sr. Jordi Domingo, per si vol
afegir alguna explicació.
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El Sr. Jordi Domingo intervé i manifesta: “Totes les intervencions han estat molt de caire polític
diem quant a contingut, cosa que el pressupost evidentment no reflexa això, el pressupost
reflexa unes xifres de per on estima el Govern que farà les seves accions. Accions com ja s'ha
dit inicialment limitades. Per tant, tot el que aquí es demana, quan el que s'ha de fer, com s'ha
de fer, i on s'ha de fer, tot això en el pressupost no es. No hi ha necessitat de d'exposar-ho. Jo
del tot el conjunt que ara recordo bàsicament és aquesta plaça que heu comentat des del
professor de música, és veritat que s'ha inclòs una plaça a música, tota vegada que això no ha
representat un increment en quant a la dotació de personal i potser per aquí per això no es va
contemplar, en quant que són places de dedicació parcial i a l'àrea de música hi havia
possibilitats de disposar d'aquest temps que ja estava pressupostat en anys anteriors. Per això,
no ha aflorat d'una manera significativa. En quant a la resta, s'ha parlat molt i s'han constatat
xifres que figuren en el pressupost i són que són correctes. L'únic que s'ha remarcat amb que
es concretarien. Algunes coses estan molt definides, i altres que és un primer pas per després
fer el seu corresponent desenvolupament, sobretot en quant a les activitats o funcions que farà
que cada lloc de la plantilla amb les noves funcions. I el com, evidentment com s'incorporaran
aquestes persones dependrà una mica de les necessitats. Si hi ha unes necessitats urgents
doncs es farà per la via més ràpida possible, per tal de precisament com s'ha comentat de
estalviar i no haver de fer hores extres els agents actuals, parlo ara de la Guàrdia Municipal i
quan no sigui necessària aquesta cobertura, es farà per la via que legalment es consideri més
correcte des del punt de vista de recursos humans. Bé, no tinc res més a afegir.
 
Finalitzada l’explicació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo i manifesta: “Hi ha
hagut algun grup polític que ha manifestat que hi haurà segona intervenció, per tant, el obro
torn d'aquesta segona intervenció”, i dona la paraula al portaveu del grup municipal del PSC.
 
El Sr. José Manuel Hernández, del grup municipal del PSC, intervé i manifesta el següent: “No,
el que he dit abans, que donaré la meva intenció de vot després i ja està. A la comissió que
vam tenir, i a la junta portaveu de la Comissió d'Hisenda, ja els punts que es van tractar ja van
quedar clar, em manifestaré i ja està, gràcies”.
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Hernández i dona la paraula al portaveu de la CUP.
 
A continuació, intervé el Sr. Enric Jódar, del grup municipal de la CUP, que manifesta el
següent: “Bé, abans de començar el segon torn d'intervenció, tornaré a formular les preguntes
que queden al primer perquè crec que no contestades, i per el nostre grup és important. Parlar
de la partida d'altres despeses en serveis socials”.
 
El Sr. Alcalde intervé i pregunta: “Contestar les preguntes canviarà el sentit del vot? Estem en
un debat per mirar si debatem el canvi de sentit de vot, llavors jo ara pregunto. Contestar les
preguntes et canviarà el sentit del vot?”.
 
El Sr. Enric Jódar respon dient: “No canviarà el sentit del vot, però el que canviarà és el sentit
de saber pels ciutadans en què es gasta l'Ajuntament els diners, si es gasten tots els diners
possibles o no, i si s'està fent tot el possible en algunes partides per tirar endavant certes
propostes polítiques que l'equip de govern diu que està implantant. Per tant, per mi és
important que si una partida està dedicada o pressupostada en 10.000 euros i se'n executen
7.000, per mi és important saber perquè hi ha 3.000 euros que no s'han destinat sobretot si són
les partides de serveis socials. Si fos una altra partida que a vegades nosaltres ja ho hem dit
com per exemple el manteniment de parcs i jardins que sempre s'incrementa i també ho
preguntem tot sigui dit, potser no preguntaria més, però crec que aquesta partida és rellevant,
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per tant jo tornaré a fer les mateixes preguntes que he fet abans i vostès si volen es contesten
o no. Altres despeses en serveis socials, 7.000 euros de 10.000 euros pressupostats, les
accions d'inserció laboral per a aturats que tant el 2020 com el 2021 estan pressupostades en
3.000 euros però no van quedar dotades. Aquestes dues eren les partides a nivell quantitatiu.
Llavors continuaré amb el que havia de fer a la segona ronda d'intervencions. En relació a la
tarifació social, dir que creiem que hi ha altres maneres també fins i tot ja no només entrant en
serveis sinó en impostos, que ho hem dit alguna altra vegada, que era per exemple a disminuir
el coeficient als vehicles associats a l'activitat agrària, que era una de les mesures per intentar
reduir o alleugerir la càrrega fiscal dels pagesos. Creiem que és una manera d'incentivar o de
fer un retorn econòmic en una professió que està poc dignificada, o també, estalviar a revertir el
tema de l'IBI rústic en el sector de la pagesia, aquesta proposta que la CUP també
l'incorporava junts i que de moment no s'ha treballat. En relació a altres accions
complementàries de l'assistència social que no tenen per què impactar en el pressupost, però
que seria o que tenen poden impactar hi però no a una gran escala. Per exemple millorar
l'espai de les instal·lacions del Centre Obert, perquè ara mateix només tenen una aula a l’
epicentre Gaudí, i alguna vegada hem vist com s'havia d'utilitzar l'espai del replà per dipositar-
hi joguines o material, per tant, quan parlem d'assistència social i de dedicar-hi atenció també
pot ser en millorar aquest tipus d'espais. No tot ha de ser a nivell econòmic i monetari, sinó en
dignificar certs espais. El que sí que per exemple, les beques de l'Escola de Lleure. L’any
passat ho van parlar es va dir que s'havia anunciat i que no s'havien executat, no s'havien
esgotat, doncs potser caldria fer una millor difusió perquè aquestes beques es puguin esgotar i
si són beques que depenen del Consell Comarcal que no depenen de l'Ajuntament, potser
l'Ajuntament el que podria fer és intentar ajustar una mica encara més el cost del servei
d'escola lleure, i això també té un impacte social, no va destinat exclusivament a la partida de
l'assistència social, però l'Ajuntament també pot fer aquest tipus d'accions. En relació a la
proposta que va fer l'any passat la CUP sobre les beques per a l'accés a la piscina, ens
agradaria saber si això seguirà existint o si s'optarà per fer cursos de natació també becats,
aquesta és una cosa que l'any passat vam mig comentar i que es va dur a terme, i volem saber
si de cara a l'any vinent es continuaria fent. I després en matèria d'habitatge, abans s'ha fet una
mica d'esment a algunes mancances. Continuem veient que no s'ha tirat endavant l'ordenança
fiscal dels habitatges buits de grans tenidors. És possible em sembla que ho vam comentar en
un ple que no hi havien o que no s'havien detectat a grans tenidors al municipi. Però tot i així,
es podria preparar aquest tipus de trànsit per si mai en un futur es necessita. També he parlat
abans d'incrementar els usos i ajuts a la rehabilitació. Probablement si la gent no ens ho utilitza
és perquè no es veu com una eina útil o no es difonen prou. Segurament la primera qüestió és
que la gent no vol veure com una eina prou útil per poder fer la rehabilitació dels seus
immobles. A la liquidació del 2020 estaven pressupostats 30.000 euros i se'n van gastar 7.000.
El pressupost 2021 estaven pressupostats 15.000, es va rebaixar a la meitat la partida, i això
es paraules textuals del regidor de l'equip de govern perquè no s'utilitzaven, i com que no
s'utilitzaven van reduir la partida a la meitat. I d'aquests 15.000 euros que s'havien
pressupostat l'any 2021 només se'n van gastar 8.000. Per tant, en ajuts a la rehabilitació
d'habitatges hi podem fer molt més, i és una partida que ha existit sempre al pressupost
d'aquest Ajuntament o des de fa molts anys, i no s'està gastant. Per què no s'està gastant?
Segurament perquè no és útil. L'Ajuntament de Tarragona per exemple, i ho diré clarament sí,
perquè governa la CUP amb l'àrea d'Habitatge ha formulat uns ajuts a la rehabilitació que
estaran vinculats al cent per cent del cost fins a un import màxim de 18.000 euros i dedicaran
una partida d'un milió d'euros. Evidentment l'Ajuntament de Tarragona no és el de Riudoms.
Els números seran diferents, però es pot millorar aquesta ordenança o aquests ajuts, i per tant,
la gent segurament ho veuria com una cosa més útil i fins i tot ho podríem vincular al fet que si
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l'Ajuntament dona aquests ajuts i es donen amb una quantitat superior es pugui vincular a un
lloguer social, és a dir una rebaixa dels lloguers que s'estan oferint ara mateix al municipi de
Riudoms, que de mitjana són uns 440 euros mensuals, per tant l'Ajuntament té maneres
d'impactar en les polítiques d'habitatge tot i no tenir ne competències. Ja ho vaig dir també en
un altre ple, les reunions amb persones que busquen habitatge, persones que són propietaris
d'habitatges i no tenen buits o fins i tot amb agents immobiliaris, tot això són coses que
evidentment quantitativament no surt en el pressupost perquè no tenen un impacte econòmic,
però hi ha una memòria, i també ho hem dit moltes vegades, les qüestions que no tinguin un
impacte econòmic a la memòria del pressupost també es pot reflectir com a obra de govern i
vostès mai utilitzen aquest document, és un document de set pàgines molt simple que explica
els principals canvis econòmics, però no ens explica quina és la direcció del pressupost i les
polítiques per a l'any vinent de l'equip de govern, per tant, ja hem dit moltes vegades, aprofitin
aquest document per donar més informació sobre quin és el seu horitzó en algunes en algunes
àrees. I després dos apunts finals, també amb relació a les inversions a constatar. Ja vam dir
que no hi havia una partida destinada a la reparació o el manteniment de l'edifici de les escoles
del Beat Bonaventura i parlàvem més d'obres de caire estructural com podrien ser els lavabos
o altres instal·lacions que són una mica antigues d'aquest edifici. Se'ns va dir que s'estava
parlant amb la direcció i amb l'AMPA. Esperem que això doni fruits i que més endavant es
pugui tenir en compte les inversions. Després en relació a l'adquisició del solar del barri Ferran
que és el solar que toca el pàrquing i el puntet aquell de viabilitat dels vianants, ens agradaria
saber si en aquell moment es va poder fer un pont que lligava el barri Ferran amb la
urbanització perquè passessin vianants perquè no es pot intentar, i sabem que hi ha quatre
plans urbanístics confrontant. Volem saber perquè no s'està intentant obrir la viabilitat per
vehicles que seria una manera d'alleugerir tot el pas per Pau Casals i poder de distribuir també
per Germans Nebot. Això creiem que a la comissió informativa es va comentar alguna cosa
però creiem que no es va entrar molt de detall. I finalment en la partida d'inversions, ja ho deia
abans en la primera intervenció, destacar que per exemple a les inversions de 2020 hi havia
l'app municipal que es va traslladar a un manteniment de la pàgina web, que no en sabem res.
La inversió en subministraments i instal·lacions de bústies dels masos, valorada amb 14.000
euros que tampoc en sabem res. Del 2021, les obres d'instal·lació de l'ascensor a la Casa de la
vila pressupostades en 129.000 euros, tampoc hem vist cap document en cap comissió.
Tampoc sabem res de l'adequació del pícnic en un espai del nucli urbà; obres que s'han
executat amb retard des de l'avinguda Catalunya amb el Baltasar de Toda i de Tàpies; la
connexió del Molí de Vent amb camí de les Passeres; el pla d'aparcaments. El pla
d'aparcaments era una proposta que Junts per Riudoms ja va vendre en campanya electoral
l'any 2019. Entrarem al 2022 i encara no s'haurà executat perquè encara s'estan fent estudis, i
em sembla bé que es facin les coses bé, però veiem i això constata que hi ha moltes inversions
que veiem en els diferents pressupostos que hem anat veient fins ara ,que s'executen amb
retard o directament no s'executen. Llavors posar en consideració que està bé tenir en compte
totes les inversions i em semblen encertades, ho hem dit que les inversions a 2022, n'hem dit
diverses que ens semblen encertades i al 2021 també vam fer la mateixa reflexió. No estem
dient que no estiguin ben decidides, el que estem dient és que hi ha un retard considerable o
poca concreció considerablement en algunes de les inversions que vostès anuncien en cada
any dels pressupostos. Després amb relació a la partida de promoció de la igualtat de gènere
que ho ha comentat també em sembla el grup d'Esquerra, nosaltres a més enllà de les de les
propostes que es van comentar de fer un curs de defensa personal o d'accions dirigides al Pla
de Joventut en qüestió de gènere, també creiem necessari que s'intenti realitzar accions que
responsabilitzin als homes d'aquesta problemàtica, i per tant, des d'aquí llancem una proposta
que es fer cursos de la desconstrucció de masculinitats. Creiem que no només s'ha d'enfocar la
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visió en la part de la violència de gènere en la defensa o l'autodefensa de les dones sinó també
en canviar conductes dels homes. Per tant em sembla aquesta proposta. I també demanem
que aquesta partida de 13.000 euros es gestioni i es coordini amb el col·lectiu de Dones
d'Aigua. Creiem que tenint en compte que hi ha un col·lectiu i també hi ha, per exemple La
Bella Llar, hi ha dos col·lectius al municipi, és important que aquesta partida de 13.000 euros
es treballi coordinadament, i quan diem treballar coordinadament no volem dir a última hora i de
pressa i corrents. Que es faci un pla de treball amb aquests col·lectius i durant tot l'any 2022 es
decideixin les accions que es realitzaran amb els 13.000 euros de forma conjunta. I per acabar
també ens ha agradat veure per exemple la partida del catàleg de masos del POUM, és una
cosa que vam comentar fa un any, un any i mig en una comissió informativa, vam preguntar en
quin estat es trobava en aquell moment no hi havia tampoc cap concreció, però ho vèiem
traslladat en aquest pressupost i per tant, ho veiem com un fet positiu.
 
Finalment nosaltres i tornant a la intervenció inicial i la pregunta de l'alcalde canviarà el sentit
del vot tot aquest debat? Doncs no, nosaltres ja ho hem dit més d'una vegada que el sentit del
vot el decidim prèviament al ple, perquè és la manera que podem decidir-ho conjuntament.
Nosaltres fem aquestes reflexions aquí, algunes encertades, algunes potser no, però creiem
que ho hem de fer més enllà que el debat és que no ho sé. Si els hi pregunta als altres
portaveus ens hi pot fer la mateixa pregunta però jo crec que ningú canviarà el sentit del vot
perquè vostès no han dit res rellevant que no sabéssim perquè canviéssim avui el sentit del vot,
per tant, que no ens estrenyen si el debat resulta que no serveix per canviar el sentit del vot
perquè al final les exposicions que vostès han fet com equip de govern tampoc han donat cap
bomba informativa que ens hagi de fer moure les nostres posicions. En tot cas, l'any passat
vam ser bastant crítics amb el pressupost presentat, enguany també segurament. Aquest any
hem dit que es repetien diversos errors, la tarifació progressiva, manca d'accions
complementàries en despesa social i manca de rumb i accions concretes en habitatge, però
també veiem aspectes positius, en tot el tema relacionat amb la mobilitat, les accions contra la
violència masclista, el tema de l'habitatge social i també la millora de la seu dels serveis
socials, el catàleg de masos i el futur de tot el tema del POUM i també tot el tema de la
promoció municipal, concretament amb la contractació amb la plaça del tècnic. Per tant,
nosaltres quedem a l'espera una mica de la proposta que els hem fet a l'inici de reunir-nos en
una propera modificació de crèdit per intentar implantar algunes de les propostes que avui ja
hem dit i a diferència que l'any passat que vam votar en contra enguany ens abstindrem a la
votació del pressupost. Gràcies”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i manifesta “Bé moltes gràcies Enric. Només
era una pregunta logística. No tenia cap component polític, només per saber què havia de fer
després. Si havia d'obrir una altra torn amb el Jordi o com ho havíem de fer, Ricard en nom
d'Esquerra. Si vols fer la segona intervenció endavant”.
 
A continuació intervé el Sr. Ricar Gili, del grup municipal d’ERC-AM, i manifesta: “Comencem la
nostra segona intervenció que serà força més breu. Primer de tot una prèvia, que s'ha anat
generant en la part de debat que portem, certament des del grup d'Esquerra no hem fet gairebé
cap pregunta en aquest ple. Diria que mitja pregunta, comentari perquè sí, el sentit del vot el
tenim definit essencialment perquè un pressupost veient els números pots definir el sentit del
vot. Ara bé si és cert que no, des d'Esquerra no hem fet gairebé cap pregunta és que és
imprescindible, imprescindible respondre les preguntes que es fan, encara que algunes les
responguin fent-la viu, és que per un tema de transparència. Com volem demanar participació
riudomenca amb el POUM i no tenir una voluntat de ser transparents en el ple més important
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de l'any, que és el ple més important de l'any, avorridíssim pot ser per molts ciutadans. Però és
el pla més important de l'any. Ostres, com demanem participació i després no responem a
aquestes preguntes. Ja sé que no teniu una resposta per a tot, però si és que és normal, vull dir
que no els hi tiro en cara. L'Enric ha preguntat moltes coses i té tot el dret de preguntar-les, i de
moltes coses de les que ha preguntat l'Enric, de les que probablement vostès tenen informació,
i potser alguna no és prou concreta i no explicaran, i fins i tot, ho podem arribar a entendre.
Però hi ha preguntes que ha fet el company que es podrien respondre, és així de clar. És que
una cosa a la participació va lligada amb l'altra, amb la transparència. Deixi'm que us digui
aquesta pregunta que els volia fer. I les nostres intervencions, les nostres propostes, les
propostes que avui ha fet la CUP, i les que farà Esquerra, les que farà, perdó, les que ha fet
Esquerra, aquestes propostes que avui ha fet la CUP i Esquerra canviaran el seu sentit del vot?
Canviaran el sentit de vot de Junts? O ja el tenen seu predeterminat el seu sentit vot? O és que
només el podem canviar nosaltres el sentit del vot? O és que les nostres propostes no són prou
bones perquè vostès avui diguin "Miri, sap què? No tirem endavant aquest pressupost perquè
les seves propostes són molt bones i ens ho replantegem.
 
I ara vaig a la intervenció que tenia prevista. Ho vam dir l'any passat en referència al
pressupost del 2021 i ho repetim aquest any pel que fa al pressupost del 2022 Estem
novament davant d'un pressupost de clarobscurs. Hi ha coses positives en el pressupost, hi ha
coses positives al pressupost, coses en les que des d'Esquerra hi hem insistit des de fa molt i
molt de temps a la majoria d'elles: ampliació de la Guàrdia Urbana, nou dinamitzador de
Promoció Municipal, l'adquisició d'un habitatge per a fins socials o els ajuts a les famílies
monoparentals. Ara bé, també hi ha coses que trobem a faltar o que encara són poc concretes,
inexistència de tarifació social, trobem a faltar una campanya de civisme potent i plantegem un
reforç de la neteja viària i del manteniment de carrers. També reclamem una aposta clara per
actualitzar el web de l'Ajuntament, i estem pendents de com es concretaran diversos projectes
que formen part del pla d'inversions, com ara les accions del pla de mobilitat. I això, cal afegir hi
una cosa que apuntava abans el company de la CUP, cal afegir que tot i que estem a
desembre de 2021 encara no s'ha posat en marxa bona part de les obres dels grans projectes
d'aquest mandat, cosa que ens fa estar alerta. Parlem de l'aparcament dels hortets, de la
segona planta de les Escoles Velles, de la reforma de la raval de Sant Francesc i bona part de
la Muralla de la Font Nova o les plaques solars de l'escola del Beat. Ara vaig acabant. Ens deia
el regidor d'Hisenda en les reunions prèvies d'aquest ple i també en el correu que ens va enviar
a tots els portaveus, que el Govern té la voluntat de dialogar i de rebre propostes per tal de
valorar-les, i si és el cas, d'incorporar-les més endavant a través d'una modificació de crèdit.
Avui mateix l'alcalde a la part inicial ha vingut a dir una cosa similar. En aquest sentit primer de
tot agrair les dues trobades prèvies que hem fet, una informal i extensa amb el regidor
d'Hisenda Jordi Domingo i les agraïm perquè són interessants i perquè són productives, i
també la Comissió d'Hisenda que aquesta ja és formal i és obligatòria. Dit això i fet aquest
agraïment, deixeu-me fer memòria. Quan fa dos anys el govern va haver de fer el pressupost
del 2020, de ganes d'escoltar considerem que no va demostrat cap ni una. No van fer cap
reunió, i de fet i ho hem dit altres vegades i ara algú bufarà el nas, de fet no va voler debatre les
al·legacions que des d'Esquerra vam presentar per millorar el pressupost i va afirmar
literalment "això no toca". Avui veiem que sí que es podien haver debatut aquelles al·legacions,
ja que com el regidor ha, dit si hi ha interès es poden incorporar propostes a través d'una
modificació de crèdit, a través d'una modificació de crèdit. D'altra banda, ara fa un any quan
encarava amb el pressupost d'aquest 2021, el govern aleshores sí que es va mostrar disposat
a recollir propostes, i així ens ho va fer saber amb prou antelació, important prou antelació, en
concret durant el mes d'octubre. També és cert que després no hi va haver un treball conjunt
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entre govern i el conjunt de grups municipals. I arribem al pressupost que avui estem debatent,
el del 2022 i un cop més ni rastre de demanar-nos propostes amb un cert marge, cert marge i
encara menys de treball conjunt. L'octubre passat en una entrevista a Canal Reus l'alcalde va
explicar que aviat començaria a treballar amb la resta de grups per escoltar les seves
propostes. Doncs la veritat és que aquesta petició la vam sentir a la televisió però a nosaltres
no ens va arribar. Arribats a aquest punt, torno una mica enrere, ens deia el regidor d'Hisenda
en les reunions prèvies a aquest ple i també a l'alcalde que el govern té voluntat de dialogar i
de rebre propostes per tal de valorar-les, d'acord. Gràcies. Ara bé, entendran que si aquesta és
la seva voluntat hi ajuda ben poc que ens assabentéssim just la setmana passada que el
govern ja tenia el pressupost a punt, és que no ens havien dit res. Res de res. I que el volia
portar al plenari. Ho repeteixo la setmana passada i a través d'una notificació electrònica que
van així, ho poden dir tots els portaveus, sense previ avís. Ho repeteixo, hem escoltat les seves
explicacions en les reunions prèvies i també avui, però comprendran que ens ha sorprès i de
manera negativa com s'ha gestionat l'elaboració d'aquest pressupost, i podem entendre
algunes de les coses que hem dit, això no vol dir que no les podem entendre, però vam
assabentar-nos que el ple més important es fa a sis dies vista i per una notificació electrònica,
doncs potser no és el millor. Sigui com sigui, com deia en la nostra primera intervenció, en
aquest pressupost es troben a faltar diverses coses, no ho deia únicament per deixar-ne
constància sinó sobretot perquè siguin tingudes en compte i incorporades en properes
modificacions de crèdit. És el mateix que vam fer les delegacions pel pressupost del 2020, el
mateix que vam fer amb les propostes del 2021, i per tant tornem a fer en les diverses
propostes que hem fet al llarg d'aquest plenari, i un cop més des d'Esquerra ens oferim pel que
convingui, no només per fer propostes sinó també per dissenyar i executar conjuntament
determinats projectes, ho hem dit altres vegades i avui ho reiterem. Gràcies i deixin-me que
acabi la meva intervenció desitjant bones festes perquè segurament serà l'últim torn de
paraula, gràcies”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i manifesta el següent: “Bé, només per acabar
el debat aquest de la pregunta, o sigui el tema del sentit del vot era un tema logístic per saber,
hi ha preguntes que ha fet el regidor de la CUP que necessiten d'informació i necessiten de
buscar-la llavors simplement de dir bé, que com hem d'executar i abans de donar-li la paraula
al regidor Jordi Domingo només manifestar una cosa. Des del primer dia de la meva alcaldia
s'ha obert i molt la relació amb els grups de l'oposició, i això és evident, i això ho sabeu tots, i
s'ha escoltat que en aquesta aprovació d'aquest plenari la primera intervenció de l'alcalde hagi
estat precisament per dir escoltem "ens trobarem per parlar-ne" n'és una mostra, llavors em
sorprèn que contínuament estigueu criticant el que no us escoltem, quan jo crec que os
escoltem i molt. En tot cas, Jordi endavant amb la teva intervenció”.
 
A continuació el Sr. Jordi Domingo intervé i manifesta el següent: “Gràcies. Disculpes per si no
he contestat a la primera intervenció al company Enric. Lògicament com he dit moltes vegades,
el pressupost és una estimació de per on entenem que poden anar les coses, això es fa
bastant abans de que s'executin, i per tant, és difícil d'encertar tant en un sentit com en l'altre.
En el tema de serveis socials si només s'han executat 7.000 € dels 10.000 €, és perquè hi han
hagut altres necessitats. Durant el llarg de l'any hi han canvis, i en hi han canvis en diferents
sentits, s'està ajudant a gent que potser en determinat moment, doncs hi ha una defunció, això
no és previsible i lògicament el que es fa, i si calgués ampliar les partides s'ampliarien és
atendre totes aquelles coses que ens arriben per la via de serveis socials.
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En quan el tema de les despeses per opcions per inserció laboral d'aturats, entenc que aquí hi
deu haver tingut bastant a veure tot el tema de la pandèmia, que durant bona part de l'any 2021
hem estat molt condicionats per això, és la millor informació que tinc en aquests moments.
També em consta que crec que s'han estat fent informacions que no han representat cap cost,
només la cessió d'un espai per orientar i donar ajudes a totes aquelles persones aturades, si
mal no recordo crec que venia una persona des del Consell Comarcal en un dia determinat i
feia unes entrevistes, ajudes a aquelles persones que ho sol·licitaven. Bé si això hagués
comportat un cost addicional hagués anat a aquesta partida. Si això doncs afortunadament no
ens ha costat res, doncs millor que millor. També voldria una mica comentar que hi ha coses
que potser no es manifesten d'una forma clara. Heu parlat del catàleg de masos. Crec que en
una de les reunions ho vaig contestar, està inclòs en una de les partides d'aquests serveis
professionals, no és una despesa com una inversió que se li posen noms i cognoms, però
llavors hi pot haver conceptes que estan inclosos en una partida però que bé, ens dediquem a
explicar fil per randa tot el que pot contenir aquella partida, que contindrà això i altres serveis
que no han citat i que tampoc han dit. I una mica ja que ha sortit i per la part més que
d'Hisenda potser d'Urbanisme, què esteu dient de forma reiterada per dir ho així que portem un
retard. És cert no es pot negar, però no és menys cert que també l'efecte de la pandèmia 2020
encara l'estem arrossegant, això ha comportat una menor la possibilitat de dedicar s'hi de
forma com s'hi dedicaven intensament els nostres serveis tècnics, i no solament a aquests sinó
tota la resta en quant a tot el que és el procés de preparació del projecte, d'aprovació del
projecte i d'execució. I també ens hem trobat amb projectes que estan condicionats pel
finançament, llavors el finançament no s'ha pogut disposar en el cas, i el que sí que dirien de
2020 i 2021 fins molt avançat l'any, ens podem situar amb paràmetres de setembre o octubre.
Llavors és clar, això fa molt difícil poder executar una feina dintre de l'any, què passa, que
llavors aquestes se perllonguen i no passa res l'any següent. Llavors aquí no sabem res de les
plaques solars, crec que teniu accés a informació de les diferents comissions informatives, i en
aquests moments per dir alguna cosa, aquesta està en fase d'exposició, i a més a més ja s'ha
demanat una subvenció per aquesta per tant el projecte ja existeix. El mateix passa amb les
escoles, a hores d'ara podria estar, ja podria estar començat. Bé, una sèrie d’inconvenients o
dificultats tècniques que s'estan intentant solventar i de les altres de la partida dels hortets ja
s'hi està treballant. En el tema del carrer Sant Pau també s'hi ha hagut de dedicar temps i amb
altres coses que aquí no consten ni figuren ni figuraran mai perquè bé, doncs també hi ha
hagut una sobrecàrrega com heu dit abans amb totes les feines de noves construccions, això
què ha incorporat? El que ha representat? Doncs més ICIO, més taxes urbanístiques, però
darrere d'això hi ha una feina ingent de tots els serveis tècnics, els serveis tècnics són les
mateixes persones que han de fer una cosa i l'altra, per tant ara fins i tot ens hem vist obligats a
haver d'ampliar i haver de subcontractar certes feines, bé, es fa tot el que està a les mans
possibles dels tècnics que crec que hi dediquen molt més del temps del que els correspondria, i
tot i amb això doncs no arribem, bé doncs, l'activitat afortunadament constructora ha tornat a
incrementar-se i els recursos són els mateixos, i fins i tot hem tingut alguna baixa que encara
no hem pogut cobrir per temes de processos de selecció. Si aneu pel Campàs veureu que així
pel cap baix em sembla que hi ha més de 10 habitatges en aquests moments en construcció, i
podríem anar en altres zones que també trobaríem en construcció, cosa que feia molts anys
que no vèiem. Bé doncs això s'ha traduït en les taxes o es traduirà després amb ibis etcètera,
etcètera. Bé doncs si hi ha algun retard amb alguna altra cosa, crec que és del tot
comprensible. No volia fer cap puntualització més, si hi ha alguna pregunta que creieu que no
he contestat Doncs la repetiu i la contestaré, gràcies”.
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El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Domingo i manifesta: “Com en Jordi ha fet
l'oferiment, no sé si hi ha hagut alguna cosa que ha quedat per contestar?”.
 
A continuació intervé el Sr. Enric Jódar que manifesta el següent: “Una reflexió molt ràpida.
Respecte al catàleg de masos, això ja havia entès que estava incorporat al pressupost perquè
ho havies explicat Jordi, a la comissió informativa per tant, no hi havia dubte amb això, no n'hi
havia problema. Amb respecte, només respecte a les partides que no s'executen o el retard en
les inversions i ho lligo al mateix tema fins i tot no? És comunicació, segurament quan surti en
el butlletí, el proper butlletí d'informació municipal, tindrem un titular que serà 140.000 euros en
despesa social i no serà fals però tampoc serà cert. Perquè després hi ha partides que no
s'acaben gastant del tot. Evidentment que és un pressupost però, sí, si fem gala dels números
del pressupost, també hauríem de fer gala de les execucions reals del pressupost, per això a
mi m'agrada molt comparar o fer les comparatives entre el pressupost i les liquidacions
anteriors perquè donen informació del que s'ha arribat a fer o no per diferents motius. I l'altre
respecte a les inversions també va una mica en la part de comunicació. És evident que
segurament hi ha molta feina a nivell de serveis tècnics i burocràcia, però probablement una
persona que visqui en la zona disseminada si resulta que el pressupost del 2020 hi havien les
bústies i encara no té bústies es preguntarà per què no les té. Llavors crec que és positiu que
l'equip de govern tenint aquesta informació, el procés no s'ha tirat endavant o si o va amb
retard, dic bústies com pot ser qualsevol altra cosa, que també faci aquesta comunicació
proactiva perquè de la mateixa manera que s'ha explicat ara per part del regidor i s'ha explicat
correctament. Els ciutadans que mirin o no mirin el ple, també els hi agradarà saber perquè una
inversió que va anunciar al 2020 encara no s'ha pogut tirar endavant, etc. Crec que la part
comunicativa i lligant-ho també amb la plaça del tècnic de comunicació també va per aquests
temes que avui traiem o que avui han sortit una mica al debat i ja està. Agrair la feina com he
dit al principi i res més”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i manifesta el següent: “Molt bé doncs abans
de portar a aprovació el pressupost i el quart punt de l'ordre del dia d'avui, deixeu-me que faci
un agraïment, un agraïment molt especial per suposat, a totes les persones que han format part
de la redacció d'aquest pressupost. Redactar un pressupost no és gens fàcil, quadrar el
pressupost no és gens fàcil i per tant, a totes les persones de l'àrea econòmica que hi han
dedicat moltíssimes hores, un agraïment molt especial per aquesta feina, per suposat, el
regidor d'Hisenda que és qui lidera aquest redactat és també un agraïment molt especial, no
només per liderar el redactat sinó les hores també de reunió del passat dia 16 i també totes les
intervencions a la Comissió d'Hisenda. I després també un agraïment deixeu-me fe als regidors
de govern que han hagut de adaptar totes les partides pressupostàries de les seves regidories
per tal de que aquest pressupost quedés quadrat i també deixeu-me agrair a les intervencions
dels grups municipals, sobretot en tots aquells punts que heu compartit i que us agraden
d'aquests pressupost. També és una feina de totes i tots que aquest pressupost tindrà el
màxim consens possible i aquesta és la voluntat. Si potser no hi ha hagut una participació des
del primer dia, hem explicat en el primer moment i en la primera intervenció d'aquest
pressupost quin és el motiu i quina és la voluntat, però en tot cas faig una reflexió final, i és que
hem sentit moltes propostes vistes amb bons ulls pels grups municipals, i per tant, entenc que
és una bona feina de redacció d'aquest pressupost. Dit això i fet els agraïments a totes les
persones que formen part de la redacció del pressupost, portem a votació el punt número 4 de
l'ordre del dia”.
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El Ple de l’Ajuntament acorda, amb l'abstenció dels Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa
Basora, Arnau Salvat,  Enric Jódar i José Manuel Hernández, i amb el vot a favor dels Srs.
Núria Mas, Jordi Domingo, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep
Maria Bages i l’Alcalde-President, aprovar el següent acord:

Fets

Mitjançant proposta de resolució de l'Alcaldia de data 2 de desembre de 2021, s'ha resolt iniciar
l’expedient d’aprovació del pressupost així com encarregar a la intervenció i secretaria l’emissió
dels informes corresponents.
 
El pressupost general està integrat pel pressupost de l’Ajuntament, de l’EPE Riudoms Gestió,
de l’EPE Riudoms Serveis.
 
Consta en l’expedient l’Informe de l’Àrea de Recursos Humans, on es detalla la proposta de
plantilla de personal de la Corporació.
 
Consten a l’expedient els informes de la intervenció amb número 240/2021 del Pressupost
general de l’exercici de 2022 i el número 241/2021 d’avaluació de l'acompliment de l’objectiu d’
estabilitat pressupostària, de l’objectiu del deute públic i de la regla de la despesa en relació
amb el Pressupost general de l'Ajuntament per a l'exercici 2022. (estabilitat i regla de la
despesa a efectes informatius atès la suspensió de les regles fiscals per Acord del Consejo de
Ministro de 27-07-2021.
 
Per part de l’Àrea de Secretària s’ha emès informe jurídic en relació a la tramitació del
pressupost de conformitat amb el Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual s’aprova el
règim jurídic dels Funcionaris d’Administració Local amb habilitació de caràcter naciona
 

Fonaments de dret

1. L’article 168.1 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
reguladora de les Hisendes locals (TRLRHL) estableix que el pressupost de l'entitat local el
forma el seu president i a ell si ha d'unir la següent documentació:
 
a) Memòria explicativa del seu contingut i de les principals modificacions que presenti en
relació amb el vigent.
b) Liquidació del pressupost de l'exercici anterior i avanç de la del corrent, referida, almenys, a
sis mesos de l'exercici corrent.
c) Annex de personal de l'entitat local.
d) Annex de les inversions a realitzar en l'exercici.
e) Annex de beneficis fiscals en tributs locals
f) Annex amb informació relativa als convenis subscrits amb les comunitats autònomes en
matèria de despesa social
g) Un informe econòmic-financer, en el qual s'exposin les bases utilitzades per a l'avaluació
dels ingressos i de les operacions de crèdit previstes, la suficiència dels crèdits per atendre el
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compliment de les obligacions exigibles i les despeses de funcionament dels serveis i, en
conseqüència, l'efectiva anivellació del pressupost.
 
2. L’article 168.2 i 3 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL enuncia que el
pressupost de cadascun dels organismes autònoms integrants del general, proposat inicialment
per l'òrgan competent d'aquells, s'ha de remetre a l'entitat local de la qual depenguin abans del
15 de setembre de cada any, acompanyat de la documentació detallada a l'apartat anterior. Pel
que fa a les societats mercantils, fins i tot d'aquelles en el seu capital sigui majoritària la
participació de l'entitat local, remetran a l’entitat local, abans del dia 15 de setembre de cada
any, les seves previsions de despeses i ingressos, així com els programes anuals d'actuació,
inversions i finançament per a l'exercici següent.
 
3. L’article 168.4 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL disposa que sobre
la base dels pressupostos i estats de previsió de l’entitat local, organismes autònoms, el
president de l'entitat formarà el pressupost general i el remetrà, informat per la Intervenció i
amb els annexos i documentació complementària detallats en l'apartat 1 de l'article 166 i en el
present article, al Ple de la corporació abans del dia 15 d'octubre per la seva aprovació,
esmena o devolució.
 
4. L’article 168.4 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL disposa
l'acord d'aprovació, que serà únic, ha de detallar els pressupostos que integren el pressupost
general, no pot aprovar-se cap d'ells separadament.
 
5. L’article 166 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL relaciona els
annexos que caldrà unir al pressupost general:
 
- plans i programes d’inversió i finançament que, per un termini de quatre anys, podran formular
els municipis i altres entitats locals d’àmbit supramunicipal
- programes anuals d’actuació, inversions i finançament de les societats mercantils amb capital
íntegrament o majoritari municipal
- l’estat de consolidació del pressupost municipal amb els dels organismes autònoms i societats
mercantils
- l’estat de previsió de moviments i situació del deute.
 
6. L’article 169 del TRLRHL estableix que aprovat inicialment el pressupost, s’exposarà al
públic previ anunci al BOP durant 15 dies en què es podrà examinar i presentar reclamacions.
S’entendrà el pressupost definitivament aprovat si no es presenten reclamacions, en cas
contrari, el Ple tindrà un mes per resoldre-les.
 
Afegeix que l’aprovació definitiva es farà abans del 31 de desembre de l’exercici anterior al qual
hagin d’aprovar-se. Que el pressupost definitivament aprovat es publicarà al butlletí oficial de la
província resumit per capítols i simultàniament se’n trametrà còpia a l’administració de l’estat i
la comunitat autònoma.
 
També estableix que el pressupost entrarà en vigor a l’exercici corresponent una vegada
publicat al BOP.
 
Finalment, disposa que si a l’iniciar-se l’exercici econòmic no hagués entrat en vigor el
pressupost corresponent es considerarà prorrogat el de l’exercici anterior.
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7. L’article 171 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL estableix que contra
l’aprovació definitiva del pressupost es podrà interposar directament recurs contenciós
administratiu.
 
8. Les plantilles, que hauran de comprendre tots els llocs de treball degudament classificats
reservats a funcionaris, personal laboral i eventual, s'aprovaran anualment en ocasió de
l'aprovació del Pressupost i hauran de respondre als principis de racionalitat, economia i
eficiència i establir-se d'acord amb l'ordenació general de l'economia, sense que les despeses
de personal puguin depassar els límits que es fixin amb caràcter general a la normativa de
pressupostos generals d’aplicació.
 
La plantilla de personal és, la relació detallada per cossos, escales, subescales, classes i
categories en què s'integren els funcionaris, el personal laboral i l'eventual, i que haurà de
respondre als principis de racionalitat, economia i eficàcia en virtut d'article 90.1 de la Llei 7
/1985, de 2 d'abril, de les Bases del Règim Local.
 
L’Annex de personal forma part del Pressupost de la Corporació local en compliment de l’art.
168 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text refós de la Llei
reguladora de les Hisendes locals i l’art. 26 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’
aprova el Reglament de personal al servei de les entitats locals.
 
L’art. 25 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de personal al
servei de les entitats local, estableix que la plantilla de personal de les entitats locals ha d’estar
integrada per la relació detallada per cossos, escales, subescales, classes i categories de les
places en què s’integren els funcionaris, el personal laboral i l’eventual agrupades, indicant la
denominació d’aquests, el nombre de places que les constitueixen, el nombre de les que es
trobin vacants i el grup a què pertanyin, d’acord amb la titulació exigida per al seu ingrés.
 
L’òrgan competent per l’aprovació del pressupost, així com l’aprovació de la Plantilla és el Ple
de la Corporació de conformitat amb l’art. 22.1.e) i i) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, de bases de
règim local, requerint-se l’acord majoria simple d’acord amb l’art. 47 de l’esmentada Ll
 

En conseqüència, :S'ACORDA

Primer.- Aprovar inicialment el pressupost general per a l’exercici 2022, d’acord amb l’objectiu
d’estabilitat pressupostària, la regla de la despesa (suspès per Acord CM 27-07-2021), i l’
objectiu del deute públic; el qual, resumit per capítols i per a cadascun dels corresponents
organismes i empreses que l’integren.
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El Pressupost General consolidat per a l’exercici 2022 es presenta a l’aprovació sense dèficit
inicial, amb un import de 7.540.474,73 € en ingressos i de 7.540.474,73 € en despeses, en
termes consolidats.
 
Segon.- Aprovar el sostre de la despesa no financera per l’Ajuntament, per import de
7.411.024,73 €.
 
Tercer.- Aprovar inicialment la plantilla de personal de l’Ajuntament, de l’EPE Riudoms Gestió i
de l’EPE Riudoms Serveis que consten a a l’expedient.
 
Quart.- Aprovar les bases d’execució del pressupost general.
 
Cinquè.- Exposar al públic el pressupost i la plantilla mitjançant la inserció de l’anunci al Butlletí

i al tauler d’anuncis de la corporació durant el termini de quinze diesOficial de la Província 
hàbils, durant el qual els interessats podran presentar-hi reclamacions.
 
Sisè.- L’aprovació inicial del pressupost general es considerarà definitiva si no es produeixen
reclamacions en contra durant el termini d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al
qual es refereix, quan s’hagi complert el que disposen l’article 112.3 de la Llei 7/1985 de 2 d’
abril, reguladora de les Bases de règim local, i l’article 169 del Reial decret legislatiu 2/2004, de
5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes loca
 

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
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Alcalde President

Sergi Pedret Llaurado

Secretària

Alexandra Rodríguez Jiménez

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

El Sr. Alcalde manifesta: “Sent aquest l'últim punt de l'ordre del dia i sent aquest ple
extraordinari també l'últim ple extraordinari abans de les festes de Nadal, deixeu-me en primer
lloc, que desitgi unes molt bones festes de Nadal i molt bon any nou a tots els regidors i
regidores d'aquest Ajuntament, i que en el seu nom també desitgi unes molt bones festes de
Nadal i un molt bon any nou a totes les veïnes i veïns de Riudoms, que avui estiguin mirant
aquest ple pels diferents canals que ho poden fer. Per tant, molt bones festes i gaudiu amb
seny. Estem en moments encara complicats i que per tant, ens hem de moderar però malgrat
tot i malgrat la situació, us desitjo el millor per aquestes festes de Nadal i també per l'any que
ve, per tant moltíssimes gràcies. I ens veiem aviat. Bones festes a tots”.
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió a l’hora i el lloc indicats
al començament, de la qual s’estén aquesta acta, que signa l'alcalde amb mi, la secretària, que
certifico.
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